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RADNOM KOLEKTIVU 
PREDUZEĆA "PLAMEN" 

K R O P A 

Najtoplije zahvaljujem na pismu kojim me 
obavještavate o vašoj odluci da dodatnim naporima svakog 
člana vašeg kolektiva doprinesete stabilizaciji privrede. 

Drago mi je da je vaša inicijativa naišla na 
razumijevanje i podršku, jer je ona jedan od primjera 
kako se u ostvarivanju politike stabilizacije prelazi sa 
riječi na djela. 

I vaša inicijativa pokazuje da je naša radnička 
klasa uvijek spremna da uloži maksimalne napore u cilju 
podizanja produktivnosti rada i povečanja proizvodnje; A to 
ujedno obavezuje i sve vanprivredne činioce da u realiza
ciji postavljenih ciljeva postupaju odgovorno i efikasno. 

Istovremeno vam zahvaljujem na čestitkama 
i lijepim željama povodom mog rodjendana. 

Želim vam i ubuduće, mnogo uspjeha u 

Zahvala predsednika Tita 
Delovnemu kolektivu Plamena iz Krope, ki se je pred 80. rojstnim dnevom 
tovariša Tita odločil, da bo za stabilizacijo jugoslovanskega gospodarstva 
ob prostih sobotah delal 80 ur brezplačno, se je pred dnevi zahvalil pred
sednik Tito. »... Vaša pobuda obvezuje vse za odgovorno in učinkovito 
uresničevanje zastavljenih ciljev . . . « 

Cenjene potrošnike obveščamo, da 
se je poslovna enota 

Trdota/ 

pohištva in kuhinjske 
opreme 
DEKOR KRANJ 
Koroška c. 35 K R A N J 

začasno zaradi preureditvenih 
del preselila 

v prostore delavskega doma, vhod 6 

SE PRIPOROČAMO! 

Predsednik C K 
ZKS v Sk. Loki 

V spremstvu Franca Šetinca, glavnega ured
nika slovenske izdaje Komunista, je Škofjo 
Loko včeraj obiskal predsednik centralnega 

komiteja ZK Slovenije France Popit 
Takoj po prihodu v Sko

rjo Loko je gostoma sekre
tar komiteja občinske konfe
rence ZK Tine Kokelj z ne
kaj osnovnimi podatki orisal 
socialno, gospodarsko in po
litično podobo Škofje Loke. 
Tovariš Popit se je pri tem 
podrobno zanimal za oblike 
organiziranosti in načina de
lovanja ZK v občini ln dal 
tudi nekaj sugestij za čim 
učinkovitejše delo. ZK naj se 
organizira tako, da bo čim 
bližje članstvu, da bo navzo
ča povsod tam kjer se udej-
stvujejo ljudje, to pa sta 
predvsem delovna organizaci
ja in krajevna skupnost. Od
vrniti se mora od forumske-
ga dela ln se usmeriti v delo 
s članstvom. To je seveda tež
je, vendar po mnenju tov. 
Popita, edino učinkovito. To 
nikakor ne velja samo za ZK, 
ampak tudi za vse druge po
litične organizacije, še pose
bej pa za Socialistično zvezo. 

Po tem kratkem, a zelo ak
tualnem in konkretnem po

govoru, sta se tov. Popit in 
Šetinc v spremstvu predstav
nikov družbenopolitičnega 
življenja v občini odpeljala 
v Gorenjo vas. Tam je vod
stvo rudnika urana seznanilo 
goste z dosedanjim potekom 
raziskovalnih del in z začetki 
proizvodnje »rumenega kola-
ča«, t. j . uranovega oksida ki 
je končen proizvod bodočega 
rudnika in obrata za prede' a 
vo rude — kakor tudi o na* 
daljnjem razvoju o čemer bo* 
do prav v letošnjem letu 
sprejete pomembne ln dolgo« 
ročne odločitve. 

Obisk se je nadaljeval na. 
to v Skofjl Loki z razgovo
ri v Združenem podjetju 
Trans turist ln z aktivom 
delavcev — članov ZK Iz vseh 
delovnih organizacij škofje* 
loške občine. Razgovora so 
se udeležili tudi sekretarji 
vseh osnovnih organizacij ZK 
ter predsedniki občinskih or» 
ganov družbenopolitičnih or
ganizacij ln predsednik ob
činske skupščine. T. M. 
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FRANC POPIT OBISKAL ŠKOFJELOŠKO OBČINO - Škofja Loka, 20. Junija - Na povabilo 
občinske konference zveze komunistov škof ja Loka je obiskal škofjeloško občino predsednik 
centralnega komiteja ZK Slovenije Franc Popit. Po dopoldanskih pogovorih s političnim akti
vom občine je obiskal Poljansko dolino in podjetje Transturist, popoldne pa se je pogovarjal 
z aktivom komunistov delavcev. — Na sliki: Franc Popit pred rudnikom urana v Poljanski 
dolini. — Foto: F. Perdan 

J E S E N I C E 
0 Letošnja zbora gorenjskih aktivistov, ki bo 25. junija 

v Tuhinju, se bo udeležilo okoli 150 aktivistov iz jeseniške 
občine. Zbora sc bodo udeležili tudi nekdanji borci in pred-
Stavniki jeseniške mladine. Jeseničani pa bodo številno za
stopani tudi na proslavi v Zadobravi, saj se bo proslave ude
ležilo predvidoma 500 občanov. Nekaj dni pred proslavo bodo 
po partizanskih poteh krenili pripadniki mladinskega Cankar
jevega bataljona. Pot jih bo vodila do Valvasorjeve koče in 
na Pokljuko. Pozneje se bodo pridružili odredom in brigadam 
v Zadobravi. D. S. 

K R A N J 

0 Kranj, 20. junija — Popoldne je bila četrta seja komiteja 
občinske konference zveze komunistov. Razpravljali so o 
družbenem dogovoru o načelih za izvajanje kadrovske politike 
in o osnutku programa socialne politike v občini. Pri tej točki 
B O razpravljali o pripombah in predlogih na gradivo občinske 
skupščine in o javni razpravi o osnovah programa socialne 
politike, sprejetih na prvi seji občinske konference zveze 
komunistov. A. Ž. 

0 Pri občinski konferenci socialistične zveze se bo danes 
popoldne sestal sekretariat konference za družbeno aktivnost 
lensk. Obravnaval bo sklepe o razpravi Vide Tomšič v Kranju. 

I •a 
0 Radovljica, 20. junija — Popoldne se je sestal komite 

občinske konference zveze komunistov in ocenil izvajanje 
sklepov in stališč organov zveze komunistov v občini, člani so 
razpravljali tudi o aktualnih nalogah zveze komunistov. Ob 
isti uri kot je bila seja komiteja občinske konference pa je 
bi)a tudi seja občinskega sindikalnega sveta, člani sveta so 
obravnavali vlogo sindikatov v splošnem ljudskem odporu, 
pobudo Plamena in stabilizacijske programe delovnih organi
zacij in akcijski program občinskega sindikalnega sveta. 

0 V ponedeljek in včeraj so se sestali trije sveti občinske 
si; u p".y j ne: svet za urbanizem, gradbefne in komunalne zadeve, 
svet za kmetijstvo in svet za občo upravo in notranje zadeve. 

A. Ž 

Občinsko 
prvenstvo 

ekip 
škofjeloške 

ZRVS 
V nedeljo je bilo v Gore

nji vasi občinsko prvenstvo 
zveze rezervnih vojaških sta
rešin škofjeloške občine. 
Tekmovale so ekipe krajev
nih organizacij iz Žirov, Že
leznikov, Škofje Loke, Trate, 
Gorenje vasi, taborniki, eki
pa JLA ter ekipi poklicne šo
le kovinske in lesne stroke iz 
škofje Loke; skupno torej 
devet petčlanskih ekip. 

Tekmovalci so moralf pre
hoditi pot v dolžini približno 
sedmih kilometrov po grebe
nih Žirovskega vrha, na po
sameznih točkah pa so mo
rali reševati topografske 
znake, topografske naloge, 
rešiti je bilo treba taktično 
nalogo in streljati. Taktična 
naloga je od članov ekipe za
htevala, da pregledajo zem
ljišče za postavitev zasede, 
točno določijo mesta za raz
poreditev voda in orožja ter 
na karto narišejo to razpo
reditev. Topografske znake 
in naloge je moral reševati 
vsak posameznik zase. 

Zmagala je ekipa poklicne 
šole kovinske stroke iz škof
je Loke s 409 točkami pred 
krajevnim združenjem re
zervnih vojaških starešin Go
renja vas (393 točk) ter po
klicno šolo za lesno stroko 
škofja Loka (318 točk). 

J« 

TE2AVE T E K S T I L N E INDUSTRIJE 

0 Na vprašanje poslanca slovenske skupščine Jožeta Po
gačnika glede težavnega položaja tekstilne industrije zaradi 
devalvacije dinarja in revalvacije tujih valut ter kakšne so 
možnosti za razbremenitev tekstilne industrije, je odgovoril 
namestnik republiškega sekretarja za gospodarstvo Ivo Kle-
menčič. 

»Tekstilna industrija je pri nabavi surovin odvisna pred
vsem od uvoza. Na svetovnem trgu so se v zadnjem času 
povišale cene bombaža in volne; nabavna cena bombaža je 
zaradi devalvacije dinarja precej višja kot lani, volna pa se je 
podražila nekaj manj. Do nedavna so te podražitve le delno 
vplivale na finančni rezultat tekstilne industrije, ker so imela 
nekatera podjetja še v začetku leta zaloge surovin. 

Direkcija za materialne rezerve je podjetjem do 15. febru
arja letos zaračunavala nove dobave po starih cenah. Položaj 
pa se hitro spreminja in prizadete so predvsem predilnice. 
Le-te so zdaj bolj zainteresirane za izvoz kot za prodajo na 
domačem trgu. Zato že primanjkuje preje in pojavljajo se te
žave pri preskrbi domačih proizvajalcev. 

Zadnji ukrepi ekonomske politike (znižanje prometnega 
davka, povišanje prodajnih cen in znižanje posebne takse pri 
uvozu surovin) so sicer nekoliko ublažili položaj podjetij, ven
dar je celotna panoga še vedno v težavah. 

Republiški izvršni svet je seznanjen s problematiko tekstil
ne industrije in je o njej tudi že razpravljal. Vendar pa to 
reševanje sodi predvsem v pristojnost zveznih organov. M i si 
prizadevamo, da bi bili sprejeti še dodatni ukrepi, ki bi omo
gočali normalno proizvodnjo in pripomogli k boljšemu finanč
nemu položaju celotne panoge. 

Naša republika je letos še nekoliko razbremenila gospodar
stvo. S 1. januarjem je znižala prispevek iz osebnega dohodka 
za republiški proračun od 1,47 na 0,76 odstotka. To koristi 
predvsem tekstilni industriji, ki je delovno intenzivna panoga. 
Pripravlja se tudi nov davčni sistem, ki bo v celoti odpravil 
prispevek iz osebnega dohodka za republiški proračun, uvede
na pa bo obdavčitev ostanka dohodka. Ta ukrep bo koristil 
predvsem industriji. V glavnem je v Sloveniji obremenjeno 
vse blago s 5-odstotnim republiškim davkom. Ker bo sprejet 
nov zvezni zakon o obdavčenju proizvodov in storitev, bo 
izvršni svet predložil republiški skupščini osnutek novega 
republiškega zakona o obdavčenju proizvodov in storitev. 

Ob sprejemanju tega zakona bo moč razpravljati tudi o 
tem, da bi bila pri tekstilnih izdelk.h glede prometnega davka 
kakšna izjema. Morebitno znižanje ali oprostitev prometnega 
davka pa bo vsekakor koristilo proizvajalcem. 

Problemi Mavčič 
LASTNIŠTVO KULTURNEGA DOMA IN GRADNJA HIŠ 

0 Konec maja se Je v Mavčičah sestal politični aktiv, k i 
so se ga udeležili predstavniki občinske skupščine in republi
ški poslanec Dušan Horjak. 

Na sestanku so ponovno opozorili na lastništvo in uporabo 
kulturnega doma. Zadružni oziroma kulturni dom v Mavčičah 
so zgradili 1957. leta s prostovoljnim delom. Pozneje je dom 
prešel v last kmetijske zadruge Sloga. S tem pa so nenadoma 
nastale težave glede prostora. Tako nima prostora mladinska 
organizacija, kulturno društvo in drugi. Kmetijska zadruga 
Sloga namerava sedanje skladišče preurediti v zbiralnico mle
ka, za domom pa zgraditi nova skladišča. Mavčičam menijo, 
da bi tako izgubili vse možnosti, da bi še kdaj dobili prostor 
za kulturno in drugo dejavnost. Zato predlagajo, da bi zadru
ga v novih skladiščnih prostorih uredila tudi zbiralnico mleka, 
sedanji skladiščni prostor pa odstopila za krajevne organi
zacije in različne dejavnosti. 

Drugo, kar zanima prebivalce Mavčič, pa je nadaljnja grad
nja stanovanjskih hiš. Na vprašanje je odgovoril podpredsed
nik občinske skupščine Janez Sušnik. Rekel je, da bo v pri
hodnje gradnja možna po zakonu le v zazidalnih okoliših. To 
pa na področju Mavčič ni predvideno. Mavčiče so namreč 
predvidene kot vas s kmečkimi hišami in z dosti zelenja. Zato 
bi bila na tem področju možna gradnja le kmečkih hiš, vendar 
pa ni predvideno, da bi se vas še bolj razširjala. 

Na omenjena vprašanja tat na pripombe glede ureditve 
ceste Kranj—Mavčiče pa bo poskrbela za odgovore poslanska 
pisarna. A. Zalar 

/ O ljubljanska banka 



Zamotani in neprožni predpisi 
zavirajo razvoj 

V tujini je navada, da poklanjajo tovarne šolam stroje za učenje, 
domači proizvajalci pa se kaj takega ne spomnijo. Za poklonjene 
učne stroje iz tujine so potrebne gore dokumentacije, zato se 

odobritveni postopki vlečejo tudi leto in več 
' Primera za našo trditev 
nam ni bilo treba iskati da
leč. Našli smo ga na kranj
ski Tekstilni šoli. Tvrdka 
Savio iz Pordenona v Italiji 
je 25. maja lani sporočila 
Tekstilni šoli v Kranj, da ji 
Za učenje poklanja previ-
jalni stroj s štirimi vreteni, 
na katerem večja proizvod
nja ni mogoča in se naprava 
lahko uporablja le za učenje. 
Šola je ponudbo italijanske
ga proizvajalca z veseljem 
sprejela, saj ima za praktič-
»o usposabljanje bodočih 
tekstilnih delavcev na voljo 
le star in počasen previjalni 
stroj. 6. avgusta je Savio iz 
Italije tudi sporočil, da je 
previjalni stroj pripravljen za 
transport in da ga bo poslal 
V začetku septembra. 

S tem trenutkom se je za
čela za Tekstilno šolo trnova 
pot iskanja in moledovanja 
za potrebnimi dokumenti in 
vsemogočimi potrdili. Sola je 
morala pred ustreznimi orga
ni pismeno dokazovati, da je 
Tekstilna šola in da potrebu
je previjalni stroj lc za uče
nje. Proizvajalec iz Pordeno
na je moral posredovati na
črt stroja, prospekte in pred
račun stroja, ki stane 995.000 
italijanskih lir, in to v petih 
izvodih. Te dokumente sku
paj s prošnjami in dopisi je 
šola izmenično pošiljala en
krat na ustrezne organe v 
Ljubljani, potem v Beograd 
in spet v Ljubljano itd. Fir
ma Savio je morala še en
krat potrditi, da poklanja 
šoli stroj »izključno za di
daktične namene«. Tekstilna 
šola Kranj je morala preskr
beti uvoznika. Njeni prošnji 
je ugodilo Poslovno združe
nje tekstilne industrije iz 
Ljubljane. Nato je izdal 
Zvezni sekretariat za zunanjo 
trgovino dovoljenje za uvoz. 
Sola ga je po dolgih zapletih 
dobila šele 23. novembra le
ta 1971! Ko je šola uredila še 
z Narodno banko SFRJ in ko 
je dalo še zvezno združenje 
za tekstilno industrijo svoj 
»žegen«, je smel slovenski 
uvoznik prositi italijanskega 
proizvajalca, naj stroj posije 
Sledilo je obvestilo šped ter-
ju, v tem primeru je bil 
Transjug Reka, naj stroj pri
pelje. Podarjeno učilo je pri-
romalo v Ljubljano 19. maja 
letos, naslednji dan pa v 
Kranj. Brez tako zamotanih 
in togih predpisov bi Tekstil
na šola Kranj dobila prepo-
trebno učilo lahko že septem
bra ali vsaj oktobra lani in 
bi se dijaki na njem že v 
preteklem letu praktično 
usposabljali, tako pa se bodo 
lahko šele leto kasneje, sep
tembra letos! 

čeprav je bil omenjeni 
stroj podarjen, je imela šola 
precej stroškov. Njeni pred
stavniki so hodili posredovat 
v Ljubljano in celo v Beo
grad, vrstili so se telefonski 
pogovori, mapa z napisom 
»Savio« se je debelila. Pred 
prihodom stroja je bilo v 
njej že 25 najrazličnejših 
prošenj, potrdil in dopisov. 

Pomočnik direktorja Tek
stilnega centra v Kranju pro
fesor Stanko Šimenc nam je 
povedal še nekaj podobnih 
primerov, s katerimi se je 
srečavala Tekstilna šola. 

Oktobra lani je obiskal 
Tekstilni center predstavnik 
švicarske tovarne slatev Sul-
zer. Dejal je, da bi tovarna 
rada podarila kranjski usta
novi nekaj učil. 21. aprila le
tos je poslala tovarna Sulzer 
Tekstilnemu centru nekaj 
diapozitivov v vrednosti 25 
švicarskih frankov. Tudi za 
tako malenkostno darilo, na
menjeno izboljšanju in večji 
kvaliteti poučevanja, je mo
rala Tekstilna šola iskati po
trdila in papirje, ki smo jih 
že našteli pri prvem primeru. 
Preden je šola diapozitive do
bila, je zaradi tega spet mi
nilo precej časa, razen tega 
pa je procedura vezana tudi 
s stroški. Enako se je pono 
vilo tudi pri Singerjcvcm 
pletilnem stroju F—8, ki ga 
je tovarna podarila 3. okto
bra leta 1969, Tekstilna šola 
pa dobila šele 5. maja leta 
1970. 

V TUJINI SE ČUDIJO 
V tujini je navada, da po 

samezni proizvajalci podarja
jo šolam stroje, na katerih 
se učenci učijo. Običajno de

lajo celo tako, da zastarele 
stroje zamenjujejo z novimi. 
To je na eni strani najbolj
ša reklama za tovarno, na 
drugi strani pa se učenci 
praktično izpopolnjujejo na 
delovnem mestu. Pri nas pa 
je običajno tako, da se učen
ci v šolah učijo na starih 
strojih, na delovnem mestu 
pa se srečajo z novimi, ki jih 
ne poznajo. Tujci, in verjet
no ne samo oni, prav tako 
težko razumejo okorelost 
naših predpisov v takih pri
merih, saj pomeni nov, sodo
ben in povrhu še podarjen 
stroj pridobitev za učni pro
ces in posredno tudi za pro
izvodnjo. Za tekstilno indu
strijo je še posebno značilna 
hitra modernizacija. Včasih 
so lahko v tekstilnih to
varnah drdrali stroji, stari 
50 let, danes pa to ni več 
m o g o č e . . . 

In še nečemu se čudijo v 
tujini. Temu, da se naše to
varne ne spomnijo, da bi po
darile šolam stroje za uk. 
Potrdilo za to smo dobili na 
Tekstilnem centru. Ustanova 
kupuje pri Tekstilstroju v 
Zagrebu statve, ki stanejo 
56.911 dinarjev. Tekst ilstroj 
ni dal niti pare popusta, če
prav se bodo na teh statvah 
usposabljali tekstilci bodoč
nosti. 

Našteti primeri ponovno 
kažejo, da pri nas strokovna 
vzgoja še ne koraka z roko v 
roki z napredkom proizvod
nje. Namesto, da bi bile šol
ske delavnice opremljene s 
sodobnimi stroji, pa so v 
njih naprave, ki jih v tovar
nah le redko srečamo. 

J. Košnjek 

Za sodelovanje 
s podjetji 

Krajevna skupnost in družbenopolitične organizacije v 
Naklem že nekaj časa želijo tesneje sodelovati s tistimi delov
nimi organizacijami, ki imajo svoje obrate na področju 
krajevne skupnosti. Naklanci uspešno sodelujejo s Cestnim 
podjetjem Kranj in domačo Kmetijsko zadrugo, tako sodelo
vanje pa želijo razširiti tudi na ostala podjetja, saj to koristi 
napredku kraja. -Jk 

Prošnje in pojasnila 
ne zaležejo 

Prebivalci Naklega, Malega Nakla, Cegelnice, Police in Pivke 
morajo po občinskem odloku plačevati prispevek od mestnega 
zemljišča, ker so ta območja obdelana v urbanističnem pro
gramu. Nekateri občani tega prispevka že od leta 1970 dalje ne 
plačujejo in so na začetku letošnjega leta že dolgovali okrog 
2,5 milijona starih dinarjev. Predstavniki krajevne skupnosti 
so na zborih občanov že večkrat pojasnili, da je to davščina, 
ki jo dobi krajevna skupnost v celoti nazaj, vendar kaže, da 
prošnje in pojasnila ne zaležejo. -jk 

Bomo spet vozili 
slalom? 

Pred dvema ali tremi le 
ti je Cestno podjetje 
Kranj rekonstruiralo ce
sto prvega reda na Hruši-
Slej med Jesenicami In 
Kranjsko goro z name
nom, da bi odpravili ne
varen ovinek, ki je pote
kal v desnem zavoju Jese
nice—Kranjska gora. Na
pravili so nov most in 
speljali novo traso tako, 
da S3 nastali trije ovinki, 
li so dosti bolj zapeljivi 
in nevarni kot prejšnji. 
O.inkt niso zavarovani. 

Prav zdaj pa izravnava
jo na isti cesti zelo ne
pregleden klanec med 
Mojsdano in Beico. Cesto 
so zakoličili tako, da ho 
do spet nastali novi trije 
ovinki, čeprav bi jo lahko 
speljali tudi tako, da bi 
bila pregledna. S prvim 

zavojem v desno se zmanj
šuje vidljivost na cesti
šču, ker nadaljnji del ce
ste že zakriva hrib na de
sni strani. 

Napako bi bilo lahko po
pravili zdaj, ko ?e ni pre 
pozno: le nekaj deset ku-
blkov gramoza iz struge 
komaj sto metrov odda
ljene Save in cesta bo 
bolj sodobno ln manj ne
varno speljana. 

Pozivam zares strokov
njake za gradnjo cest, da 
si sedanjo rekonstrukci
jo ceste na Belci ogledajo, 
sedanjim projektantom te 
ceste pa postavljamo jav
no vprašanje, na katerega 
pričakujem čimprejšen 
odgovor. Se je čas, da na
pako odpravijo! 

Ivan Capuder 
Jesenice 

Za darilo 
V oddelku s kristalom, steklom, 
porcelanom ln keramičnimi izdelki, 
največjem v naši okolici, si lahko 

izberete: 

% KRISTALNE VAZE, SERVISE, PEPELNIKE 
0 JEDILNE SERVISE 
% SERVISE ZA ČRNO IN BELO KAVO 
% KERAMIČNE VAZE, PEPELNIKE, IKEBANE, 

OKRASNE IZDELKE IZ KERAMIKE 
# EMAJLIRANO POSODO 
• JEDILNI PRIBOR 

Pomagali vam bomo pri izbiri darila 
in kupljene izdelke aranžirali. 

v / m u r l i a l e s c e 
; P O S L O V A L N I C A 

E L G O 
PRI POSTAJI V LESCAH 



Težave m o a 

zobozdravstva 
Svet za zdravstvo ln socialno varstvo v Kranju je na 

svoji zadnji seji na republiško priporočilo o organiza
ciji ln financiranju zobozdravstvene dejavnosti v Slove
niji razpravljal o stanju lete v kranjski občini, čeprav 
jc v kranjski občini veliko več zobozdravnikov kot 
predpisuje republiški normativ, se vedno zobozdrav
stvena služba nI urejena tako kot bi bilo želeti. Se ved
no je za to obliko zdravstvenega varstva namenjenega 
premalo denarja, da bi lahko zadostili vsem potrebam 
prebivalstva. Zato pa se tako kot povsod drugje pojav
lja tako Imenovana črna praksa, ki jo zobozdravstveni 
delavci sami obsojajo, saj vedo, da se te »črne« zobo
zdravstvene storitve strokovno ne dajo primerjati z deli 
opravljenimi v tako sodobno opremljenih zobnih ambu
lantah kot v Kranju so. Po ocenah naj bi se kakih tri
deset odstotkov zobozdravstvenih storitev opravilo na 
črno m vse kaže, da bomo do tega pojava tolerantni 
vse dotlej, dokler ne bo javna zobozdravstvena služba 
Imela možnost zadovoljiti potreb občanov. 

Kranjska zobozdravstvena služba ima že pripravljen 
program posebne skrbi za otroško zobozdravstvo, o 
katerem prav tako govori republiško priporočilo. Pro
gram predvideva, da bi vse otroke sistematično pregle
dovali že od male šole naprej. Da bi kar najbolje izvedli 
to nalogo, bi bilo potrebno med drugim urediti ambu
lanto za otroke v Stražišču In v Cerkljah ter v Pred-

Četrto srečanje gorenjskih aktivistov 

Sedanji prostori zobozdravstvene ambulante so če 
Zdavnaj postali pretesni. Morda bodo že v jeseni začeli 
urejati v kletnih prostorih sedanje ambulante nove 
prostore. Zobozdravniki si tudi že nekaj časa žele po
seben prostor za nuđenje prve zobozdravniške pomoči, 
saj ti neplanirani bolniki vzamejo veliko časa med red
nim delom. Prostorska razširitev bi bila le del razreše
vanja sedanjega problema zobozdravstvene dejavnosti, 
zagotoviti bi morali po mnenju zobozdravstvenih delav
cev tudi več dela zanje, če bi bilo dovoljeno zobozdrav
nikom več dela, potem bi občan brez dvoma dobil 
v javni zobozdravstveni službi kar potrebuje in ne bi 
iskal zobozdravstvenih uslug na »črno«, čakalne dobe 
na primer pred letom 1965 nismo poznali, ker so zobo
zdravstveni delavci lahko več delali. Tako tudi ne bi 
bilo nesmiselne situacije, ko zdravstveni domovi ne 
morejo zaposliti novih zobozdravstvenih delavcev, če
prav bi Jih glede na potrebe občanov morali. 

M. Mencinger 

iQ ljubljanska banka 

Na lanskem, tretjem sreča
nju gorenjskih aktivistov v 
Preddvoru se je občinska 
konferenca socialistične zve
ze delovnega ljudstva Kam
nik odločila, da pripravi če
trto srečanje. Odbor, ki ga 
je oblikovala občinska kon
ferenca, se je kmalu začel 
pripravljati na ta zbor in do
ločil, da bo to nedeljo, 25. 
junija ob 10. uri v Tuhinju. 

Organizatorji srečanja, na 
katerem pričakujejo okoli 4 
tisoč aktivistov z Gorenjske, 
iz ljubljanskih in nekaterih 
drugih občin, mladine in dni-
gih članov interesnih aktiv
nosti, so se za Tuhinj odlo
čili zaradi partizanske tradi
cije, ki jo ima Tuhinjska do
lina, kjer so domačini nudili 
nadvse močan odpor sovraž
niku in je prav zato sovraž
nik to dolino imenoval »Ma
la Rusija.« 

Osrednji pvcuor so si iz
brali v neposredni bližini go
stišč« pod Kozjakom. Prire
ditveni prostor Je iz Kamni
ka oddaljen 17 kilometrov, 
sem pa vodi nova asfaltirana 
cesta, ki sodi v zadnjih letih 
med pomembno investicij 
jo na področju urejanja vest
nega omrežja v kamniški ob
čini. 

Na srečanju bo spregovoril 
član predsedstva republiške 
konference socialistične zve 
ze in eden izmed ustanovite 
ljev osvobodilne fronte slo
venskega naroda Franc Ki-
movcc-fciga, v kulturnem pio-
prnmu pa bodo sodelovali 
združeni pevski zbori Dom
žal, Kamnika in Duplica pr 
vo slovensko pevsko društvo 
Lira Iz Kamnika, ki slavi le 
tos 90-letnico obstoja, član 
ljubljanske drame Saša Mi-
klavc in kamniška mladinska 
pihalna godba, ki j i bo na
stop v Tuhinju eden prvih. Z 
gorenjskimi narodnimi plesi 
pa bo obiskovalce prav geto-

vo navdušila tudi folklorna 
skupina iz Kamniške Bistri
ce. 

Odbor za pripravo srečanja 
pri organizaciji sodeluje tudi 
p prebivalci ir člani vseh or
ganizacij na tem področju. 
Na srečanju so zagotovili tu
di številno udeležbo taborni
kov, članov lovskih družin, 
gasilcev in drugih predstav
nikov interesnih aktivnosti, 
sem pa bodo prispeli tudi 
mladinci iz številnih mladin
skih aktivov v občini, ki bo 

do oblečeni v posebne uni
forme. Na srečanju bodo ti 
mladinci ustanovili »kamni
ški bataljon«, ki bo nasled
njo nedeljo odšel po parti
zanskih poteh ni: srečanje v 
Zadobrovo. 

Organizatorji so poskrbeli 
tudi za nekatere zanimivosti 
in so poleg značk in drugih 
spominkov poskrbeli tudi za 
izdajo razglednic Valvasorje
vega Kamnika iz 17 stoletja, 
seveda s poštnim žigom tega 
srečanja. S. 

Zapornice iz Aichacha 
Odbor na IV. zbor akti

vistov Gorenjske v Tuhi
nju v nedeljo, 25. junija, 

je iz Kranja v Kamnik z 
rednim avtobusom ob 6.45 
Izpred avtobusne postaje. 

Srednje šole 
so že stara obveza 
Kako potekajo priprave na ustanovitev od
delka ekonomske srednje šole in gimnazije 

v Radovljici? 

ca posekan šola Je bila v soboto gostitelj 240 učencev posebnih osnovnih šol, ki so se 
Četrtih športnih igrah posebnih osnovnih šol Slovenije. Učenci so se pomerili v atle

t i v igrah z žogo. Na svečani otvoritvi so bili med gosti poleg predstavnika pokrovitelja 
Sava tudi predstavnik zveznega društva za pomoč mentalno prizadetim otrokom. — 

Fctoi F. Pcrdssi 

Radovljiška občinska skup 
ščina je že na dveh sejah 
podprla prizadevanja odgo
vornih predstavnikov občine, 
da nadaljujejo s pogovori i i . 
pripravami na ustanovitev 
enega aii več oddelkov sred 
njih šol v Radovljici. Kako 
potekajo priprave, smo po 
prašali predsednika rado v'jI 
ške občinske skupščine Stan 
lai kaj d i/a. 

«0 pripravah je bilo že ne
kaj razprav, precej pa je bilo 
tudi že napisanega. Več raz
logov je bilo, da smo začei 
razmišl jati o ustanovitvi ene
ga ali več oddelkov srednjih 
šol v občini. Eden od osnov 
nih je bil, da je naša občina 
teritorialno precej široka in 
zato nekateri mladi ljudje 
težje pridejo do krajev, kjer 
so danes različne srednje šo
le (Jesenice in Kranj). Po 
drugi strani je kadrovski se
stav v naši občini precej 
slab, čeprav se trenutno na 
srednjih šolah šob okrog ti
soč dijakov iz naše občine; 
predvsem na ekonomski sred
nji šoli in gimnaziji. Nazad
nje je treba povedati še to, 
da imamo določeno obvezo 
na tem področju. Ko so se 
občani 1965. leta odločvi za 
samoprispevek za gradn;o os
novnih šoi \ občin;, je bilo 
tudi rečeno, da bomo po do
graditvi šol delali na tem, da 
čimprej dobimo tudi ustrez
ne srednje šole Program iz
gradnje osnovnih šo! gre 
zdaj h koncu in letos bodo 
končane vse razen osnovne 
šole v Bohinjski Bistrici.« 

»Kakšni so bili dosedanji 
pogovori o ustanovitvi oddel
kov srednjih šol?« 

»Pogovarjali srno se 7 re
publiškim sekretarjem za 

kulturo in prosvet ), z direk
torjem zavoda za šolstvo v 
Ljubljani in s predsednikom 
upravnega odbori republiške 
izobraževalne skupnosti. Vsi 
so se strinjali, da v občini 
ustanovimo enega ali vet od
delkov. Tako smo navezali 
stike tudi že s kranjsko eko
nomsko srednjo šolo in gim
nazijo. V Kranju smo nale
teli na veliko razumevanje in 
interes. Ekonomska srednja, 
šola Kranj je pripravljena 
ustanoviti oddelek v Radov
ljici. Na jeseniški gimnaziji 
pa doslej takšnega zanimanja 
niso pokazali, kar nas prav
zaprav precej preseneča, saj 
s tem delo na gimnaziji ne bi 
bilo o km j eno..< 

»Kolikor vem, so bili do
slej pomisleki, kako v teb 
oddelkih zagotoviti vrezno 
kvaliteto pouka?« 

»To je vsekakor ' lo po
membno. Vendar lahko re
čem, dr. imata krimska eko
nomska šola in tudi jeseni
ška gimnazija tcl.kšno tra
dicijo (to pa pri .:\-l:teti ni 
;:,vno nepomembno), di. za
radi tega na /acctiui ne oi 
smelo b ;ti bojazni. Gre na
mreč le za oddelke, ne pa ta
koj za kompletno srednjo 
šolo. Zavedamo pa se tudi, 
da bo občina skupaj z re
publiško izobraževalno skup
nostjo morala zagotoviti 
ustrezna sredstva in druge 
pogoje za normalno kvalitet
no delo.« 

% Skratka, Interes radov
ljiške občine, da na področ
ju srednjega šolstva naredi
mo korak naprej, -e veTik. 
7ato menim, d?, po sed»»nHh 
pogovorih m tudi stališču 
občinske sku*>š*inc ne M 
smeli s tem ©klevntl« 

A. talar 



Oživele partizanske enote 
Kakor po vsej Sloveniji so 

'u<-li na Gorenjskem že v pol-
teku priprave za letoš

njo osrednjo proslavo dneva 
k°rca, ki bo na sam praznik 

julija v Zadobrovem pri 
Mubljani. Tokrat s ponosom 
davimo tudi 30-letnico parti
j s k e vojske, kar daje C# 
*°tni manifestaciji še poseb-
1 1 0 obeležje in širino. 

Razen borčevskih, mladin 
^ i h , sindikalnih in drugih 
0 rganizacij bodo s posebni-

avtobusi in vlaki iz vseh 
S rcdišč Gorenjske krenile na 
proslavo kolone pod zastava? 

nekdanjih partizanskih 
enot. Iz Kranja bo krenila 
^ pohod Prešernova brigada 
* prejšnji dam zjutraj. Pod 
Seslom »Po poteh osvobodit-

Klub zdravlje
nih alkoholikov 
na Jesenicah 
V jeseniški občini Je pro

đem alkoholizma zelo pereč, 
**to se prizadevajo, da bi 
stanovih* več klubov zdrav
ljenih alkoholikov. Prvi klub 
*° že ustanovili, šteje pa 34 

c«anov. Člani kluba se sesia-
lajo mesečno. Na sestankih 
** pogovarjajo o ponovnem 
Vključevanju v družbo in o 
^ g i h problemih. D. S. 

Osnovna šola 
STANKA MLAKARJA 
Šenčur 

razpisuje prosta delovna 
mesta: 

1. učitelja 
za razredni pouk 
U ali PU 

2. učitelja teles
ne vzgoje 

PU ali U 

Obe mesti sta razpisani 
za nedoločen čas Stanova
nja ni Rok za prijavo je 
15 dni po razpisu. Kandi
dati bodo o izboru pisme
no obveščeni. 

V poletni sezoni 

zaposlimo 

ŽENSKO MOĆ 
za kuhanje 
preprostih jedi (čaj, 
enolončnice, juhe) 
v planinskem domu 
na Kališču. 

Primerno delo za vsako 
gospodinjo. Primerna pla
ča. Nastop takoj ali po 
dogovoru. 

Planinsko društvo 
Kranj 

vc« bo brigada z okrog 200 
' udeleženci mladine, sindika
tov, športnih in telesnovzgoj-
nih organizacij, teritorialne 
obrambe, bivših borcev in 
drugih organizacij obiskala 
razne partizanske kraje ter 
prispela naslednji dan, 4. ju
lija, na osrednjo proslavo v 
Zaciobrovo. 

Čeprav so predvidene v 
Škof j i Loki in v Tržiču še 

posebne tradicionalne prosla
ve ob tem dnevu, se bodo 
udeležili tudi osrednje mani
festacije v Zadobrovem. Iz 
zgornjega konca — iz Radov
ljice in z Jesenic — je pred
viden skupni pohod pod pra
pori njihovih nekdanjih par
tizanskih enot, to je Cankar
jevega bataljona in jeseni' 
ško-bohinjskeya odreda 

K M . 

rimskem zavarovanju 
Pred nekaj dnevi se je v 

Škof j i Loki sestala sekcija za 
kmetijstvo in gozdarstvo pri 
občinski konferenci SZDL 
škofja Loka. Govorili so o 
pripravah na javno razpravo 
o pokojninskem zavarovanMJ 
kmetov. Sklenili so, da sek
cija za kmetijstvo in goz
darstvo pripravi predlog, ko
liko naj prispevajo kmetje in 

koliko skupnost socialnega 
zavarovanja oziroma republi
ka. Predloge bodo poslali 
predsednikom in tajnikom 
krajevnih skupnost i in vod
jem proizvodnih okolišev, ki 
bodo v vseli večjih krajih 
pr ip rav i l i javne razprave. 
Kmete zlasti zanima v,sina 
prispevka za pokojuins'.e za
varovanje in višina pokojni
ne. -Ib 

o n 
Izvršni odbor občinske 

konference socialistične zve
ze Kranj, ki je na sredini 
seji razpravljal o poteku in 
rezultatih javnih razprav o 
osnutku programa socialne 
politike v občini, je pregledal 
tudi predloge za letošnje na
grade kranjske občine. Ugo
tovil je, da je bilo posebni 
komisiji danih 11 predlogov. 
Izvršni odbor je monil, naj 
komisija pri odločitvi pose

bej upošteva za nagrado 
Tončko Vodnik, kegljaški 
klub Kranj in občinsko or
ganizacijo rdečega križa 
Kranj. 

Odbor je razpravljal tudi 
o IV. zboru gorenjskih akti
vistov, ki bo 25. junija v Tu
hinju v kamniški občini. Me
nili so, da se bo iz kranjske 
občine udeležilo zbora okrog 
500 aktivistov. 

A. Z. 

Koncert mladih glasbenikov 
Minuli teden je v dvorani 

gledališča Tone Čufar prire
dila glasbena šola Jesenice 
zaključni koncert, na katerem 
je sodelovalo 60 učencev od 
140 učencev, kolikor jih letos 
obiskuje glasbeno šolo. Te 
dni pa bodo zaključni kon
certi glasbene šole še v Žirov
nici in v Kranjski gori, kjer 
je vpisanih v oddelke jese
niške glasbene šole po 49 
učencev. 

Koncert mladih glasbeni
kov na Jesenicah je bil prav 
svojstveno privlačen, saj so 
prireditelji znali vključiti v 
program dovolj pestrosti in 
svežine. Ob prizadevnosti 
mladih pianistov, harmoni
karjev, kitaristov in ob nav
dušencu poslušalcev je bil 
koncert zares zanimiv in pri
vlačen. Učenci prvin in višjih 
letnikov co prikazali svoje 
glasbeno znanje v narodnih 
in v skladbah klasikov- in so
dobnih avtorjev. Nastopilo je 
zelo veliko učencev, saj je bi
lo na programu kar 40 soli
stičnih točk in nekaj nasto
pov glasbenih ansamblov. 
Veliko truda in požrtvoval
nega dela je terjala organiza
cija koncerta od prireditelja 
— glasbene šole Jesenice: 

»Zares smo se precej tru
dili, da bi učenci igrali sklad
be kar najbolje, da bi se 
predstavili s programom, ki 

ga igrajo lahkotno, neprisi
ljeno in ne nazadnje, da bi 
koncert uspel,« pravijo na 
Glasbeni šoli. »Čeprav je na
stopilo precej mladih, pa so 
še vedno učenci, ki bi radi 
nastopili, a jim nastopa žal 
nismo mogli omogočiti. 

Naša Sola vzgaja precej 
glasbenega kadra kljub ne
nehnim težavam: pomanjka
nje denarja in stalne težave 
s kadrom. Naši glasbeni pe
dagogi žrtvujejo marsikatero 
prosto soboto, da lahko po
učujejo na primer v Kranj
ski gori, Mojstrani ali v Ži
rovnici, kjer smo lani odprli 
nove oddelke glasbene šole. 
Te oddelke obiskuje 119 
učencev, ki redno sodelujejo 
na vseh večjih prireditvah v 
kraju. Letos* bodo pokazali 
rezultate svojega enoletnega 
dela na samostojnih koncer
tih, ki bodo v teh krajih te 
dni. 

Težave imamo tudi s po
manjkanjem prostorov in s 
tem, da se moramo vedno 
prilagajati uram pouka osnov
nih šol. Zelo težko tvorimo 
ansamble, kajti učenci obi
skujejo pouk izmenično. Ra
zen tega pa so naši najboljši 
učenci obenem tudi dobri 
učenci v osnovni šoli, pre
obremenjeni z učenjem in de
lom v raznih krožkih« 

D. S. 

Kadrovska komisija trgovskega pod
jetja MURKA LESCE 

objavlja prosta delovna mesta: 

1. 2 trgovskih prodajal ev 
za poslovalnico supermarket Union na 
Jesenicah 

2. 2 trgovskih prodajalcev 
za poslovalnice Železnim Lesce 

3. namestnike vodje 
blagovnice supermarket Union na leseni' 
c;.*i. 

Pogoji za sprejem: 
pod L : uspešno dokončana šola za prodajalce (zaže

lena tel.stiina stroka) 
pod 2.: uspešno dokončana šota za prodajalce (zaže-

ler.a tehnična stroka); 
pod 3.: V K trgovski delavec in i leta poslovodske 

prakse ali K V trgovski c.lavee in 5 let 
prakse, od tega najmanj 2 leti kot poslo
vodja. •, u ) .|. ".••im n> riojrbV^I <r trbnrt 

Kot poseben pogoj dela za vsa objavljena prosta 
delovna mesta je PO&ku&ttu tlelo, ki hai • 2 meseca 
Interesenti naj svoje prošnje vložijo v 15 dneh po 
objavi na upravo podjetja v Lescah. 

SKUPŠČINA OBČINE 
ŠKOFJA LOKA 
RAZPISUJE JAVNO DRAŽBO 

za petek, 7. julija ob 8. uri v 
upravni stavbi občinske skup
ščine na Poljanski cesti št. 2 
v Skofji Loki, soba št. 26/11 za 
prodajo hiše št. 8 in hleva v 
Ravnah pod Ratitovcem. 

Pogoji za javno dražbo: izklicna cena je 12.000 din; 
pred pričetkom dražbe morajo udeleženci položiti 
varščino v znesku 5000 din. 

Gostinsko in trgovsko podjetje 

Central Kranj 
sprejme v redno delovno razmerje 
za nedoločen čas 

knjigovodkinjo osebnih dohod
kov. 

Pogoj: ekonomska ali ustrezna srednja šola. 
Nastop službe takoj. 
Prijave sprejema splošni sektor podjetja, Kranj, 
Maistrov trg 11/I. 

Svet delovne skupnosti 
OBČINSKEGA SODIŠČA 
V KRANJU 

razpisuje prosto delovno mesto 
snažilke 

Osebni dohodki po določbah pravilnika o delitvi 
dohodka na občinskem sodišču v Kranju. 
Prijave kandidatov z dokazili o strokovnosti sc 
sprejemajo 15 dni po objavi. 



Na reviji v Preddvoru so nastopili tudi folklorist] Iz Metlike. »Petelinji« boj Je bila njihova 
najuspešnejša točka. Gledalci so jih za to nagradili z aplavzom. — Foto: F. Perdan 

Ob priliki III. revije pionirskih folklornih skupin Slovenije so v osnovni šoli Matija Valjavec 
v Preddvoru odprli priložnostno etnografsko razstavo. Eksponate so prispevali preddvorski 
zbiralci starin. (Jk) — Foto: F. Perdan 

Med trajanjem četrtih republiških športnih iger posebnih osnovnih šol v Kranju je bila od
prta tudi prva likovna razstava učencev posebnih osnovnih šol. Likovne prispevke za razstavo 
10 prispevale skoraj vse posebne šole Slovenije, med njimi tudi kranjska posebna osnovna 
lola, katere učenci so že petkrat sodelovali s svojimi izdelki na mednarodni razstavi za men-
alno prizadete otroke v Londonu. — Foto. F. Perdan 

Aplavz 
za najmlajše 
V nedeljo opoldne se je 

končala v Preddvoru III. re
publiška revija pionirskih 
folklornih skupin Slovenije, 
na kateri je sodelovalo 15 
skupin z Gorenjske, s štajer
ske, z Dolenjske, iz Prekmu-
ja in s Primorske. Zbrane 
mlade plesalce je najprej po
zdravil predstavnik republi
ške zveze društev prijateljev 
mladine Slovenije Miran Cir-
kelbach. Dejal je, da je to 
zadnja prireditev v okviru le
tošnjih jugoslovanskih pio
nirskih iger, ki se letos odvi
jajo pod geslom Tisoč rado
sti. Prireditev je bila med 
najmnožičnejšimi, saj je na 
njej sodelovalo 360 pionirjev. 
Zahvalil se je tudi organiza
torjem preddvorskega sreča
nja: skupščini občine Kranj, 
Temeljni izobraževalni skup
nosti Kranj in Kulturni 
skupnosti Kranj. Revijo je 
odprl pokrovitelj, predsednik 
občinske skupščine Kranj 
Slavko Zalokar. Ob tej pri
ložnosti je izrekel dobrodoš
lico vsem, ki so se zbrali v 
Preddvoru, da bi pokazali, 
kako gojijo eno najlepših 
vrednot, ljudske plese. 

V dveurnem programu so 
pionirske folklorne skupine 
pokazale tiste plese, ki jih 
najbolje znajo. Najmlajši so 
pripovedovali tudi stare 
zgodbe iz svojih krajev. Vsa
ka nastopajoča skupina je 

požela prisrčen aplavz Števil* 
nih gledalcev, vodja vsak* 
skupine pa je prejel posebfl0 

priznanje. 
Ob tej priložnosti je osnO *̂ 

na šola Matija Valjavec Pred' 
dvor pripravila v šoli prilož
nostno etnografsko razstavo. 
Eksponate so prispevali pr-4" 
dvorski zbiralci starin. 

Naj
več jih je dal Franc Strniša 
(Jugelček), razen njega pa Še 
Janez šavs, Ciri l Šavs, M i l i c a 

Savs, Nežka in Boštjan J°* 
cif, Marija Tanko, Pavla 
Sekne, Vida Strmčnik, Anto
nija Arnež, Marica Tičar i 1 1 

Mladinski dom. Razstavo sta 
aranžirala Franc Strmčnik ii° 
Milan Krišelj. 

Za oceno revije pionirskih 
folklornih skupin smo prosi
l i vodjo preddvorske pionir
ske skupine, ki je tudi nasto
pala na reviji, Mirka Udirja. 
Dejal je: »Na zadnji podob
ni reviji v Vinici v Beli kra
jini so želeli, da bi bila le
tošnja revija nekje na Gorenj
skem . Ker imamo v Preddvo
ru že nekaj časa skupino* 
smo radi sprejeli organizaci
jo prireditve. Mislim, da j* 
letošnja revija boljša od 'a n* 
ske. Pionirskih folklornih 
skupin je vedno več, izbolj
šal pa se je tudi ples. Skupi
ne imajo boljše obleke hi 
primernejšo glasbeno sprem
ljavo.« 

J. Košnjek 

Knjižnica v Ljubnem 
Na pobudo mladincev iz 

vasi Ljubno v radovljiški ob
čini je matična knjižnica v 
Radovljici v soboto popoldne 
v kulturnem domu v Ljub
nem odprla knjižnico. Pro
stor so v razpadajočem kul
turnem domu uredili mladin
ci brezplačno. Knjižnica, ki 
bo priključena potujoči 
knjižnici, bo poslej odprta 

vsako soboto od 17. do 19. 
ure. Že minulo soboto so za
beležili precejšen obisk. V 
matični knjižnici v Radovlji
ci smo izvedeli, da so doslej 
v radovljiški občini uredili z c 

več podobnih vaških knjiž
nic, vendar še nikjer niso na
leteli na takšno pobudo i ° 
zavzetost mladincev. A. 

Vida Grantova 
na jeseniškem odru 

V sredo, 21. junija, bo v 
dvorani gledališča na Jeseni
cah peta premiera v letošnji 
sezoni, člani amaterskega 
gledališča Tone čufar se bo
do predstavili z dramo Ferda 
Kozaka Vida Grantova. 

V naslovni vlogi drame, ki 
jo je režiral in pripravil sce
nografijo Bojan Čebul j , bo 
nastopila Marjana Čebuljeva. 
Glavnp moško vlogo pa je 
prevzel Jeseničan Miha Ba

lon, ki Je pred 25. leti začel 
svojo uspešno igralsko P o t 

prav na odru jeseniškega gle* 
dališča. V ostalih vlogah bo
do še nastopili: Matjaž Mo-
dic, Stanka Geršakova, B°" 
Jan Cebulj, Tatjana Koširje
va, Vera Staretova, Vera 
Smukavčeva in drugi. To D ° 
obenem zadnja premiera I*" 
senlškega gledališča v letoš
nji sezoni. 

D. S. 
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P R I D I , G O R E N J C , 
M R Z L E P L A N I N E 

Včeraj je minilo natanko 
!'° let od smrti pesnika — 
^ličarja Blaža Potočnika iz 

, ruževcga pri Kranju, 
i *-n tako je naneslo, da se v 
p°šnji pomladi spominjamo 
stf ^ v c n P o n i embn ih sloven-
*ih literatov — Kranjčanov 

L ki sta umrla v letu 1872. 
naprej, v maju, smo se 
Pomnili stoletnice smrti pi
h l j a , dramatika in preva-
.̂ ca Valentina Mandclca 
(1837 
h 

-1872), današnji zapis 
, • Posvečamo spominu pesni
t i pisatelja in homeopata 
B 1 až a Potočnika (1799-1872). 

N E U M R L J I V E PESMI 

l i l ajbrž je manj načita-
| \ | nim bralcem Potočni

kovo ime neznano, spo
j in nanj je v teh stotih le-
U gotovo povsem izumrl, 
Osebno pri mlajšem rodu. 
.Toda Potočnikova pesem še 
^ P k o živil 

*-e kdo ne pozna »Dolcnj-
°ke«, k i začne tako, kot smo 
p l o v i l i naš zapis. Blaž Po
mnik je pesem objavil v 
tovem zvezku (»pervih bukvi-
7*h«) Kranjske čbelice 
*Krajnskc Zhbelize«) leta 
1̂ 0. Scgavo pesmico, po 
sodnikovem zgledu, je Blaž 
j^točnik spesnil (in j i zložil 
j^i napev) v Šentjerneju 
^ e d Dolenjci, kjer je kapla
n a ! v letih od 1822 do 1825. 

Pesem se še dandanašnji 
^°je v vsaki veseli slovenski 
T^žbi, pa najsibo v matični 
deželi, v slovenskem zamej-
S t v u ali pa med izseljenci. 

Zaradi te njene popularno-
predstavljam prvi dve ki-

^ c i pesmi v izvirniku, pisa-
lem. v tedaj še veljavni stari 
tosavi bohoričici: 

£ridi, Gorenz! 
^ mersle planine, 
jabi Dolenz 
X gorke doline; 
Mersel j e i e d ( 

£ridi se gret. 
^olnze gorkć < 
I^kej nam sija, 
ferta ljubć 
P°r se ovija; 
Vinze s' gore 
^reje serze. 

In zdaj se spomnim še dru-
8e Potočnikove pesmi »Zvoni-
fcarjeve«. Ko sem bil v času 
vojne interniran v Gonarsu 

bil je turoben novembr
ski dan leta 1942 — iznenada 
^sl iš imo izza bodeče žice, od 
pddelka za ženske, s čistimi 
m visokimi glasovi peto pe-
Sem: 
Zvonovi, zvonite 
Jn k delu budite, 
ker naše življenje 
Je deloven dan. 

Seveda so dekleta besedilo 
l?p svoje dopolnile in v drugi 
*itici nadaljevale: 

Zvonovi, zvonite 
in k borbi vabite, 
udarimo čvrsto, 
sovrag bo izgnan. 

Tako je pesem kar plavala 
čez. taborišče in krepila za
upanje v zmago pravice. Bi 
la je kot svetla, sončnojasna 
himna optimizma in spodbu
de. 

Najbrž pa jih je bilo le 
malo med pevkami in med 
poslušalci, ki bi vedeli za 
avtorja le pesmi . . . 

A nič za to — Potočnikove 
pesmi so ponarodele, avtorje
vo ime se je umaknilo v po
zabo. Važno je, da je pesem 
ostala. 

Resda se zde Potočnikove 
besede zahtevnim sodobni
kom na moč preproste, pre-
čustvenc, ali colo naivne — 
a poj o j ih še vedno! Radove
den pa sem, koliko izdelkov 
sodobnih pesniških žonglcr-
jev bo preživelo sto let? 

»BVAŽA JE SAVA VZEVA« 

P a se vrnimo v Struževo, 
kjer sta oče Jakob Po
točnik, strugar, in mati 

Barbara, mežnarjeva iz Cirč, 
dne 31. februarja 1799, rodila 
sina Blaža. 

»Že je naš Blaže tako od
rasel, da brado na mizo na
sloni in ima že prvi slamnik 
na glavi. Urni in prijazni fan-
talin pridobi tovariše in j ih 
nagovori, da b i šli čez plitko 
strugo Save po drva, k i j ih 
je voda naplavila. Matere 
bodo vesele te zastonjske 
kurjave.« 

»Otroci se zboje deroče si
ve Save in ne upajo v vodo. 
Lc Blaže se korajžno spusti 
v vodni tok — aH valovi ga v 
hipu vzdignejo in odneso . . .« 

»Na bregu stoječi tovariš 
Jančev Tone, kliče na pomoč 
in vpije: Bvaža je Sava vze-
va! Mati Barbara sliši klic in 
hitro steče ob Savi za otro
kom, se zažene v deročo re
ko in tako reši svojega sina. 
Ko pa se Blaže na suhem 
produ spet zave, je bilo nje
govo prvo vprašanje: Kje pa 
je moj svamnik?« 

Tako se je ohranilo priče
vanje o pesnikovi prvi mla
dosti med starimi Struževča-
n i . . . 

Pozneje so se Blaževi starši 
preselili v Kranj. Ko pa jim 
je L 1811 požar uničil hišo, 
so si kupili drugo v Ljublja
ni. V šolah je bil Blaž vedno 
med prvimi. In tudi v leme-
natu se je razboriti naš ro
jak tako uveljavljal, da ga je 
škof Gruber vedno imenoval 
»moj sin«. 

Po kaplanskih službah v 
raznih krajih se je Potočnik 
vrnil v Ljubljano in bil že 
kot štiriintridesctletnik po
stavljen za župnika v Šentvi

du, komaj uro hoda od me
sta. 

P E S N I K ČBELIČAR 

I il je to čas, ko je Ka-
(Slelic začel i/dajati l i 
terarno glasilo Kranj

sko Cbelico. Povabil je k so
delovanju seve tudi že tedaj 
znanega narodnjaka Blaža 
Potočnika, moža širokih na
zorov in vedno dobrovol.j ne
ga, praktičnega idealista pa 
tudi že slovečega pisatelja 
koristnih knjig. Saj je že leta 
1826 izšlo njegovo »Premišlo-
vanjc«, 1. 1831 pa »Kolera, po
trebno podučen je za kmete« 
in »Napeljevanje k račun
stvu«. 

Naneslo pa je tako, da so 
se že v prvih bukvicah Potoč
nikove pesmi, podpisane le s 
P., srečale s Prešernovimi, ki 

Blaž Potočnik 

so bille podpisane prav tako 
preprosto z Dr. P. — Taka je 
bila tedaj navada! 

Milosti v Prešernovih očeh 
pa Potočnikove pesmi niso 
našle. In bržčas je poslej Po
točnikova muza prav zato 
utihnila. V poznejših štirih 
bukvicah Kranjske Cbelice 
zaman iščemo njegove vedre 
s t ihe . . . 

Pač pa se je v tretjih buk
vicah Cbelice oglasil Preše
ren s »Seršenom«-

Pred pevzu, sdaj homeopa-
tu. Popred si pel, sdaj pa 
homeopatiš; popred si zhas, 
sdaj pa shivljenje kratish. 

Taisto pšico je pesnik ob 
izidu svojih »Poezij« malo 
predrugačil: 

Pred pevcu, potlej homeo-
patu. Popred si pevec bil, 
zdaj si homeopat; popred si 
časa bil, zdaj si življenja tat. 

Seveda je bilo to hudo za 
Potočnika, posebno tisto o 
njegovi homeopatiji. Mož je 
bil namreč trdno prepričan, 
da ljudem v boleznih zares 
pomaga s svojim laičnim 
zdravilstvom. 

Kaj pa je to, homeopati
ja? Načelo te v prvi polovi
ci preteklega stoletja tako 
priljubljene zdravilne meto
de, je v tem, da daješ bolni

ku prav ruajlmo količino 
onih snovi, ki bi v večjih ko
ličinah povzročile v sicer 
zilravem telesu hudo bolezen 
iste vrsTc, ki bi jo homeopat 
rad odpravil. 

DRUGA PLAT ZVONA 
aradi te in še nekaterih 
pšic, ki jih je Prešeren 
sprožil v Potočnika, naj 

bi le-ta do smrti ne odpus il 
Vrbanu. Dr. Kidrič pa celo 
pravi, da je Potočnik zaradi 
tistih epigramov Prešerna 
prav grdo zasovražil. 

Toda pri pregledovanju ce
lotne dostopne literature o 
Blažu Potočniku se podoba 
6 njem povsem zjasni, izka
že se ljubezniv človeški zna
čaj, ki ne zamerja, pač pa 
odpušča in tudi ost mirno 
prenese. (Tak je bil tudi 
Slomšek, ki prav tako Pre
šernu ni zameril bodic na 
svoj račun.) 

V svojo nemško pisano Slo
vensko slovnico, ki je izšla 
1. 1849. jc Potočnik uvrstil 
tudi Prešernove pesnitve 
Krst pri Savici, Slovo od 
mladosti, Gloso in več njego
vih sonetov, kot primere 
vzornega slovenskega pisa
nja. 

Pisatelj Ivan Pregelj je v 
svoji noveli »Gospod Blaž« 
staremu homeopatu dal izgo
voriti: 

»Dohtar v Kranju me psu
je, da ljudi v grob spravljam. 
Res pa je, pomagam jim, 
kolikor gre. — Mož je učen, 
pa ga je škoda. Grize. Ko bi 
ne vedeli zakaj. Pa vemo. Ali 
naj bo sladak, če mu pa že 
tako gre na svetu, da bogpo-
magaj.« 

B i l pa je Blaž Potočnik 
tudi kot pesnik obrajtan. 
Sam učeni in strogi Matija 
Čop je pohvalil njegovo Do
lenjsko in Zanjice. Celo slav
ni češki jezikoslovec P. J. Ša-
farik je prav tako pohvalil 
Potočnika: »Čistost in korekt
nost njegovega jezika ga uvr
ščata med najodličnejše so
delavce Kranjske Cbelice. Po
sebnost njegovih pesnitev je 
očiten pevski ton, kakršnega 

imata posel>no Dolenjska in 
Ženjice.« Sicer pa je tudi 
čas pokazal, da Potočnikove 
pesmi in melodije še danda
našnji žive. 

»BLAŽ, K I VSE ZNAŠ!« 
MJF o se spominjamo oblct-
S ^ n i c e smrti našega vrle

ga rojaka iz bliinj-'ga 
Struževega, moramo tudi to 
povedati, kako vsestransko 
sposoben in delaven mož je 
bil Blaž Potočnik. 

Naučil se jc poleg nemšči
ne celo vrsto jezikov: itali
janščine, francoščine, latin
ščine, grščine, kaldejščine, 
sirščine, hebrejščine in seve 
tudi več slovanskih narečij. 

Izveden je bil celo v grad
beništvu. Po njegovih načr
tih je bilo zgrajenih več šol 
in župniše. Tudi sloviti mle
karski voziček na dveh viso
kih kolesih, splošno upor t > 
ljan v ljubljanski okolici, ja 
Potočnikov i/.um. 

Poleg homeopalije mu jo 
bilo pri srcu tudi zvezdosiov-
jc in določanje g'asov pri no
vih zvonovih. K o l izveden 
glasbenik jc tako v cerkvi 
kot v veselih družbah tudi 
glasove pevcev vedno »vredo-
val«. 

Ustanovil je Blaž Potočnik 
prvo Narodno čitalnico v 
Šentvidu (l. 1866) in bil njen 
predsednik do smrti. Na Po
točnikovo pobudo je bil v 
njegovi fari sklican tudi naj
večji slovenski ljudski tabor 
(1. 1869), čigar stoletnico smo 
pred leti prav slovesno praz
novali v Vižmarjih nad Ljub
ljano. 

Se in še bi se dalo govoriti 
o zanimivem struževskem ro
jaku. A naj za zdaj le pove
dano zadostuje. Umrl je BlaŽ 
Potočnik 20. junija 1872 v 
Šentvidu; tam je tudi poko
pan. Spominska plošča je 
vzidana na cerkvenem proče
lju, grob njegov pa je v mav
zoleju na pokopališču. 

šegav kot je bil vse življe
nje, se je Blaž Potočnik še 
tik pred smrtjo pošalil: »Mu-
zikantje že prihajajo . . .« 

Črtomir Zoreč 

Mladinski koncert v Cerkljah 
Zaradi vse večjega zanima

nja mladine za študij glas
benih instrumentov, so prav 
mladinski koncerti, katerih 
spored izvajajo najmlajši, 
zanimivi dosežki glasbene 
vzgoje, k i daje vse vidnejše 
rezultate prav na področju 
glasbene vzgoje na glasbenih 
šolah. -ar 

Drevi ob 18. uri bo v dvo
rani osnovne šole »Davorin 
Jenko« nastop mladih glas
benikov, učencev glasbenega 
oddelka kranjske glasbene 
šole v Cerkljah. Koncertni 
spored bodo dopolnili učenci 
violinskega oddelka iz Šen
čurja ter godalni orkester 
glasbene šole iz Kranja. 

JESENICE — V petek, 16. junija, so v mali dvorani delav
skega doma pri Jelenu na Jesenicah odprli s kratkim kultur
nim programom prvo samostojno slikarsko razstavo akadem
skega slikarja in likovnega pedagoga Jeseničana Romana 
Savinška. Roman Savinšck, ki sicer poučuje na posebni šoli 
na Jesenicah, je član likovne sekcije DOLIK pri DPD Svoboda 
Tone Cufar. Slikar je razstavil svoja dela v olju in mešani 
tehniki. Razstava bo odprta do vštetega 28. junija vsak dan 
od 10. do 12. ure in od 16. do 19. ure. 

JESENICE —- V petek, 16. junija, so v čitalnici delavskega 
doma pri Jelenu odprli razstavo mojstra umetnostnega ko\a-
štva Joža Bertonclja iz Krope. S kovanimi predmeti se že 
drugič predstavlja jeseniškemu občinstvu Razstavlja svojo 
novo zbirko svečnikov, okenskih mrež in kovanih izdelkov 
drobne plastike. Razstava bo odprta do vštetega 28. junija 
vsak dan. D. S. 
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Znani obrazi iz 
obmejnega pasu 

Od Podkorena se dobra as
faltirana cesta strmo dvigne 
v klanec in v drznih ovinkih 
nadaljuje vse do mejnega pre
hoda s sosednjo Avstrijo. Te 
dni je ta cesta še posebno 
prometna, saj prihajajo po 
njej številni tuji turisti. Dol
ge kolone avtomobilov na 
mejnem prehodu na Koren
skem sedlu zagotavljajo, da 
bo letošnje število mejnih 
prehodov enako lanskemu, če 
že ne bo preseglo lanskolet
nega rekorda. 

Prav na mejnem prehodu 
na Korenskem sedlu pridejo 
po prestopu meje in carin
skem pregledu tuji turisti v 
prvi stik z ljudmi države, v 
kateri nameravajo preživeti 
svoj letni dopust. Mnogi se 
ustavljajo v gostišču, kupu
jejo spominke, menjajo denar 
v menjalnici, povprašujejo 
itd. Nas pa je zanimalo, kaj 
nam bodo o turistih povedali 
ljudje, ki so zaposleni na 
skrajnem koncu naše dežele 
— v menjalnici in v gostišču 
ob jugoslovansko-avstrijski 
meji. 

Pred nekaj leti je poslopje 
na Korenskem sedlu prevzelo 
podjetje Kompas iz Ljublja
ne in v njem lepo uredilo me
njalnico, prodajalno spomin
kov in gostišče. 

V menjalnici je zaposlena 
tudi Mira Budinek iz Kranj
ske gore, uslužbenka Kompa
sa: 

Mira Budinek 

»Pri podjetju Kompas sem 
zaposlena že šesto leto in 
prav toliko časa sem že tukaj, 
v menjalnici. Pred leti smo se 
preselili v te lepe prostore in 
poleg menjalnice uredili še 
manjši prostor za prodajo 
spominkov. V sezoni za pro
dajo spominkov zaposlimo 
honorarno sodelavko. 

V sezoni imamo veliko de
la in delamo dva dni po ves 
dan, potem pa smo po en dan 
prosti. Največ prometa je ob 
koncu tedna, v petek, soboto 
in nedeljo, občutimo pa tudi 
precejšen naval tedaj, ko 

pred prazniki prihajajo na
ši zdomci. Le-ti zamenjajo 
vedno precej denarja, med 
tujimi turisti pa največ me
njajo Nemci. 

Obvladam angleški, nemški 
an francoski jezik, nemško 
znam tudi pisati. Kraja in de
lovnega mesta, kjer delam že 
toliko let, sem se že tako na
vadila, da ga ne bi rada zapu
stila. Do tega poklica in dela, 
ko si v nenehnem stiku s tuj
ci, ko moraš vedno vedeti in 
poznati vse, gostu kar najbo
lje ustreči, mu pomagati, 
imam najbrž posebno veselje,« 
se prijazno nasmeje simpa
tična Mira in nadaljuje: »Od 
doma do meje se vozim z av
tomobilom in ker stanujem v 
Kranjski gori, pot ni tako 
dolga. Pa tudi sicer delo ni 
tako utrujajoče, ker si s so
delavci med seboj pomagamo. 
Lahko rečem, da nam gre de
lo hitro od rok tudi zatega
delj, ker se s poslovodkinjo 
Vero šketovo z Jesenic in 
drugimi sodelavci med seboj 
dobro razumemo.« 

PREVIDNO OBRAČAJO 
DINAR 

V gostišču poleg menjalni
ce sta zaposleni dve mladi de
kleti. Zgovorna Milena Dra
gan iz Kranjske gore je v go
stišču Kompasa zaposlena tri 
leta: 

»Ko sem končala v Ljub
ljani gostinsko šolo, sem bila 
kar zadovoljna, ko sem dobi
la zaposlitev prav tu. Do do
ma nimam tako daleč, pa tu
di delo mi je kar všeč. Razen 
mene so v strežbi zaposlene 
še tri, v sezoni pa navadno 
zaposlimo v kuhinji honorar
no moč. Menjavamo se vsaka 
dva dni in smo po en dan 
proste. 

Gostje zahtevajo največ do
mače specialitete, pri nas do
be lahko zajtrk, kosilo ali ve
čerjo. Zelo veliko je Nemcev, 
Francozov in Italijanov. Naj
več si privoščijo Italijani in 
so obenem tudi najboljši 
gostje. Ko prihajajo tuji turi
sti k nam, so zelo previdni, 
ker najbrž še ne vedo, koliko 
si bodo v Jugoslaviji lahko 
privoščili. Ti gostje skoparijo 
in ne naročajo obilnejših ko
sil ali pijače. Ko pa se vra
čajo, navadno prav pri nas 
pustijo zadnje dinarje. S se
boj odnašajo predvsem pija
čo, razne vrste vin, slivovko, 
maraskino itd. Tedaj so mno
gi tudi prijaznejših besed, 
bolj zgovorni in odkriti. Mar
sikdo se pohvali, da je do
pust v Jugoslaviji preživel iz
vrstno. 

V gostišču imamo dovolj 
prostora, lepo smo ga tudi 
opremili in uredili. Poleti, ko 
je več turistov, bi bil prostor 
skoraj premajhen, zato upo
rabljamo tudi teraso pred po
slopjem.« 

D. Sedej 

Kompasovo poslopje na Korenskem sedlu. — Foto: D. Sedej 

Turisti zahtevajo obilo 

Sonca, zabave in nizkih cen 
V petek, 16. junija, so se 

na Jesenicah sestali strokov
njaki, k i pripravljajo načrt 
Zgornji Jadran, s predstavni
ki jeseniške občinske skup
ščine. Razpravljali so o na
daljnjem turističnem razvoju 
Kranjske gore, izmenjavali 
mnenja in se dogovorili za 
skupno sodelovanje pri na
daljnjem načrtovanju razvoja 
tega našega znanega alpsko-
turističnega centra. 

Strokovnjaki slovenskega 
urbanističnega instituta so 
med znanimi potovalnimi 
agencijami pri nas izvedli 
anketo z namenom, da bi iz
vedeli, kaj pomeni Kranjska 
gora danes in kakšne možno
sti ima za svoj turistični raz
voj. O zimskem turizmu na
sploh pa so izvedli anketo 
tudi francoski strokovnjaki 
in ugotovili naslednje: turisti 
zahtevajo od vsakega turistič
nega centra najprej obilo 
sonca, obilo raznovrstne za

bave, boljših smučišč ter sto
ritve po kar najnižjih cenah. 
Znano je, da Avstrija in dru
ge dežele že ponudijo dopust 
na smučeh po neverjetno niz
kih cenah. 

Predstavniki naših potoval
nih agencij pa so predvsem 
izjavljali, da je Kranjska 
gora preveč zasedena, da pa 
ima izvrstne možnosti za tu
ristični razvoj: zelo ugodna 
klima, bližina tromeje itd. 

Smučarske terene in načrte 
za gradnjo novih žičnic so si 
ogledali tudi strokovnjaki in 
ugotovili, da so v Kranjski 
gori iai v okolici odlične mož
nosti za razvoj in da bi kaza
lo najprej zgraditi žičnice 
na Vršič. Obenem naj bi gra
dili tudi nove hotele, tako da 
bi po končani gradnji Kranj
ske gore bilo na razpolago 
skupno 11.000 ležišč. 

Predstavniki jeseniške ob
čine so poudarili, da je jese

niška občina namenila ¥ 
precej denarja v izgradnj 
Kranjske gore in nasplol 
zgornje savske doline in m 
so prvi ugodni rezultati *• 
dokaz, da se Kranjska g ° r | 
resnično lahko razvije v ti^i 
največji alpsko turistiČOj 
center. V zadnjih nekaj leti" 
so v Kranjski gori zrasli n0* 
vi hoteli, gradijo številne P°* 
čitniške domove in hotel" 
vseh kategorij, kraj ima vO* 
dovod, kanalizacijo in elek" 
triko. 

Na nedavnem sestanku s 0 

izrazili zadovoljstvo, da r a ^ ' 
voj Kranjske gore z okoliški"1 

mi kraji načrtujejo skupo 0 

in se dogovorili, da bodo dp 
konca julija izdelali in P 1 -,' 
pravili načrt o razvoju turi' 
stične Kranjske gore. Ta djjjj 
kument bi pozneje vključil1 

v program srednjeročnega i* 1 

dolgoiočnega razvoja Gorenj* 
ske. 

D. S-

OLDHAMSKI TURISTI V KRANJU — V soboto prispela na enotedenski obisk v Kranj 
večja skupina turistov iz mesta Oldham. člani skupine so povečini tu'ii člani društva P r 

teljev Kranja v Oldhamu. Organizacijo njihovega obiska je pripravilo podjetje Yugotours, 
nastanjeni pa so v hotelu Creina v Kranju. Oldhamski turisti si bodo med obiskom ogi* 
dali nekatere turistične kraje na Gorenjskem, v petek zvečer pa se bodo srečah tudi s član 
društva prijateljev Oldhaina v Kranju. S skupino turistov je prišel na krajši obisk tudi preo-
sednik društva prijateljev Kranja v Oldhamu go-pod Edvvard Haines z ženo. Po ogledu K«" 
nja je skupino Oldhamčanov povabil na kratek oogovor tudi predsednik občinske skupščin 
Kranj Slavko Zalokar — A. Ž. —- Foto: F. Perdan 

/ O ljubljanska banka 



Postrvi in teran 
v Danilovi gostilni 

Nevesta Manica Je pognala konje ln balarjl so odpeljali balo na njen novi dom — Foto: J. Go-
vekar 

S v a t o v a n j e p o s t a r e m 
Lepo vreme, več kot 3000 

gledalcev in odlično priprav
ljena prireditev so dali svoj
stven pečat letošnjemu že 
drugemu »Svatovanju po sta
rih običajih« v Javorjih v 
Poljanski dolini. Manica Če-
mažar in Janez Bogataj se 
sicer nista vzela zares, bilo 
pa je kot bi šlo za pravo po
roko. 

Kmalu po poldnevu so se 
začele iz Poljan proti Javor-
jam valiti kolone voziJ. »V 
turističnih napotkih za naše 

goste iz tujine smo slišali za 
prireditev,« so mi hiteli pri
povedovati potniki v avtomo
bilu z nizozemsko registraci
jo, »in že zdaj vidimo, da 
nam ne bo žal. Že sama po
krajina je čudovita. Potem 
pa še ti vaši stari običaji.« 

In žal ni bilo prav gotovo 
nikomur, ki je nedeljsko po
poldne preživel med Javorci. 
Poleg orehovih ajdovih štruk-
ljev, starih krofov, domače 
orehove potice, domačih sa
lam in klobas, oparjenih 

FOTOREPORTERJEVO NAKLJUČJE - Med službenim spre
hodom po Kranju je fotoreporter v sredo dopoldne ujel tudi 
tale nenavaden posnetek. Ivan Matjašič iz Kranja ima pri
bližno pol leta malo brazilsko opico. Povedal je, da jo je 
kupil od nekega mornarja in da je stara tri leta. V sredo 
dopoldne mu je na kranjski tržnici ušla. Na srečo jo je nekdo 
ujel ln Ivan Matjašič, ki ima doma tudi hrčke, je najditelju 
dal za nnerado 100 novih dinarjev. — A. Z. — Foto: F. Perdan 

mlincev, češnjevca in mošta 
— specialitet, ki so kot na
lašč še za tako razvajen že
lodec, in, ki so bile na raz
polago prav vsakemu obisko
valcu, si je lahko vsakdo 
ogledal še stare običaje v 
zvezi z ohcetjo. 

Malo po drugi uri popoldne 
so balarji pognali iskre ko
njiče in se napotili do Čema-
žarjeve domačije. Pri Manici 
so se ustavili, pri dekletu, 
kamor jc Vrbanov Janez prej 
žc dolgo zahajal v vas. In to 
vasovanje je Manico in Jane
za pripeljalo do poroke. 

Balarji so na tri vozove na
ložili vse, kar bo bodoča go
spodinja potrebovala pri hiši. 
Seveda niso pozabili niti na 
peto kolo, ki ga je budno 
oko druga stalno varovalo. 
Prevoz bale pa, seveda brez 
šrange ne pomeni nič. In ba
larji so se morali pošteno 
pogajati z vaškimi fanti, da 
so končno le »zglihali« za od
kupnino. 

Treba je bilo iti le še po 
nevesto. Kar pošteno so se 
morali truditi ženin, stareši
na in drug, da so dobili pra
vo. Vse druge jim je hotel 
podtakniti Cemažarjev ata. 
No, ko je pa Janez le dobil 
Manico, so zaigrali »Fantje 
izpod Starega vrha« — Jaka, 
Milan in Tone, sprevod pa 
je krenil proti cerkvi v Ja-
vorjah. »Nimam besed, tako 
sem srečna,« je dejala po »po
roki« novopečena Janezova 
žena Manica. Seveda pa je 
dekle besede precej lažje iz
reklo, saj vendar ni šlo zares. 

Potem se je začelo svato
vanje. Javorci so pokazali še 
nekaj starih plesov, ki so da
nes že skoraj pozabljeni. Na
to pa ples za plesom, polka 
za valčkom . . . Najvnetcjšim 
ni zmanjkalo menda sape do 
jutra. 

In kako bo prihodnje leto? 
Spet prav gotovo veselo. Pa 
celo »ta prava« poroka bo 
lahko. Sicer pa je taka »zve
za za hec« včasih še bolj 
prijetna. J. Govekar 

»V gostistvu delam že od 
mladih let,« je začel pripo
vedovati Danilo Kosmatf n, 
znan turistični delavec in 
birt iz Roteč. »Točno pet
najst let sem že privatni go
stilničar. V Reteče sem prišel 
s Trate, že takrat sem stav
bo za silo preuredil, kasneje 
pa se je pokazalo, da še ved
no ni dobro. Zato smo pred 
dvema mesecema lokal zapr
li in ga začeli preurejati. 
Spremenili smo zunanjost, 
pripravili štiri sobe, kjer bo 
šest ležišč, in uredili strope.« 

Vsa dela so stala okrog 
150.000 dinarjev. Veliko je 
to. Treba je namreč vedeti, 
da kredita ni lahko dobiti. 
Danilo upa, da mu bodo na
ložbo vsaj malo upoštevali 
pri davku. 

»Prav velikega povpraševa
nja v Retečah po tujskih so
bah nI. Večinoma se pri nas 
zadržujejo le prehodni go
stje. Mislim, da bo zdaj, ko 
imam več prostora, veliko 
bolje. Za najmanj dva avto
busa ljudi je zdaj prostora 

v gostilni. Razen tega pa bo
do poleti mize tudi na vrtu.« 

In specialitete? 
»Že tradicionalna naša spe-

cialiteta so ribe. Odslej pa 
bomo lahko postregli tudi z 
bikovimi jajci in štruklji. Pi
jače? Terana in cvička (se
veda pravega) imamo vedno 
dovolj na zalogi. Ob nede
ljah pa bomo na vrtu pekli 
tudi odojka.« 

Kako ste zadovoljni z de
lom turističnega društva? 

»Vsi se trudijo, da bi bil 
kraj čimbolje urejen. Lani 
so bile razpisane celo nagra
de za najbolje urejeno hišo. 
Se vedno pa imamo velike te
žave s smetmi ob Sori.« 

Gostilna pri Danilu v Rete
čah od sobote dalje spet 
sprejema goste. Kaže, da se 
bodo tudi možnosti za raz
voj turizma povečale. Gostje, 
ki doslej skoraj niso imeli 
kje prenočiti, bodo lahko od
slej ostali v Retečah po več 
dni. J. Govekar 

Gostilna pri Danilu v Retečah — Foto: J. Govekar 

Kako je z gostiščem 
Posavec? 

S Posavca nam Jola Ko
vač piše, da je ta vas precej 
poznana našim in tujim tu
ristom. Včasih, ko je skoznjo 
peljala gorenjska cesta, so v 
zasebnih sobah večkrat pre
nočevali domači in tuji tu
risti. In tudi zdaj niso red
ki, ki se tukaj ustavijo in 
telijo prenočiti ali pa celo 
ostati nekaj dni. 

Na Posavcu je precej mo
derno opremljena gostilna z 
dobro kuhinjo, saj imajo po
leg drugih jedi vedno tudi 
iabje krake in postrvi. Ven
dar pa se domačin Jote Ko
vač prit oluje, da je to go
stišče odprto dopoldne ob 11. 
uri, ob sredah pa je sploh 
zaprto. Predlaga, da bi bilo 

vsaj v sezoni gostišče odpr
to pred 11. uro. 

Ko smo spraševali o tem v 
veletrgovini Specerija Bled, 
ki je lastnik lokala, zraven 
katerega je tudi samopo-
strelna trgovina, smo izvede
li, da informacija oziroma 
opozorilo Jola Kovača ni po
vsem točno. Potem pa stno 
poprašali še v samem gosti
šču in izvedeli, da je ob ne
deljah odprto od 8. do 23. 
ure, ob delavnikih od 11. do 
23. ure, ob sredah pa je za
prto. 

Res je, da je danes teža
va z gostinskimi kadri, ven
dar pa je tudi predlog do
mačina Kovača, da bi bilo 
gostišče vsaj v sezoni odprto 
dlje, zanimiv. 
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Praznik stražiških 
S! 

Letošnji krajevni praznik 
V Stražišču je združen s 
praznovanjem 70. obletnice 
domačega gasilskega društva, 
ki je bilo ustanovljeno 3. av
gusta 1902. leta. Takrat so za 
načelnika izbrali Ivana Bc-
ncdika, za podnačelnika 
Franca Omana, za blagajnika 
Jožeta Šilierja, za tajnika 
pa Jakoba Bajžlja. V prvem 
odboru so bili še Franc Haf
ner, Jože Bcnedik, Alojz Ma-
Šterl in Franc Miklavčič. Ta 
odbor je kupil prvo motor
no brizgalno. Leta 1923 so 
začeli stražiški gasilci gradi
ti sedanji gasilski dom. Po
treben denar in material so 
zbrali gasilci sami, domačin 
Gabrijel Bcnedik pa je celo 
V Ameriki zbral 5880 dinar
jev. Predračun za gasilski 
dom, ki so ga svečano odprli 
leta 1925, je znašal 92.500 di
narjev. 

Stražiški gasilci so se 
ukvarjali tudi s kulturo. Leta 
1919 so osnovali dramsko 
sekcijo, ki jc delovala 4 leta. 
Vodil jo je Mirko Rojina. 
Gasilci so v štirih letih upri
zorili 7 iger, prirejali pa so 
tudi burke ter osnovali 
Jcnjižnico. Igralci so imeli 
fcvojo dvorano na Gašteju. 
Za gasilce v Stražišču je tu
di značilno, da so organizi
rali humane akcije. Tako so 
ob koncu I. svetovne vojne 
prostovoljno prenašali ra
njence s kranjskega kolo
dvora do bolnice. Podobno 
so storili tudi ob koncu II. 
svetovne vojne. Takrat so 

f anjence prostovoljno s svo-
im avtomobilom vozili v 

Ljubljano. Stražiški gasilci 
so se priključili tudi narod
noosvobodilnemu gibanju in 
nekateri od njih se niso več 
vrnili. 

Po vojni so začeli gasilci 
iz Stražišča delati znova. 
Prostovoljnih akcij ni manj
kalo. Zgradili so nov stolp, 
dopolnili svojo opremo in 
povečali članstvo. Osnovali 
so tudi žensko in pionirsko 
desetino. Sodelovali so pri 
gašenju požarov, na številnih 
vajah in vsakoletnih tekmo
vanjih. Za letošnje praznova
nje pa so še posebno lepo 
uredili svoj dom. Kadarkoli 
so imeli stražiški gasilci zbi
ralno akcijo, so se občani ra
di odzvali, kar je znak, da je 
prostovoljno gasilstvo po
trebno. In to ne samo v pri
merih požarov ali naravnih 
katastrof, temveč so gasilci 
tudi del splošnega ljudskega 
odpora. Zato se stražiški ga
silci vsem, k i so prispevali 
za njihov napredek, najlepše 
zahvaljujejo! 

Praznovanje 70. obletnice 
se bo začelo v četrtek 22. 
junija, ko bo v Stražišču mo
kra vaja. Sodelovala bodo 
tudi sosednja gasilska dru
štva. V petek zvečer ob 19. 
uri bo v domu Partizana 
slavnostna seja, v nedeljo, 
25. junija ob pol dveh po
poldne pa bo po Delavski. 
Škofjeloški in Gasilski cesti 
gasilska parada. Po paradi 
bodo prebrali kroniko dru
štva, nato pa bo na Pantah 
gasilska veselica. 

J. KoSnJek 

V Velesovem so praznovali 
Minulo nedeljo so v krajevni skupnosti Velesovo uspešno 

zaključili praznovanje letošnjega krajevnega praznika, obenem 
pa tudi 50-letnico tamkajšnjega prostovoljnega gasilskega 
društva. 

Program praznovanja so združili, zato je bila zaključna 
slovesnost še toliko bolj pestra. V programu so poleg godbe 
na pihala iz Tržiča sodelovali še domači pevci in drugi, po
membnejši govor pa je imel predsednik krajevne skupnosti 
Velesovo Anton Ropret, predstavniki gasilske zveze Kranj in 
drugi. Ob tej priložnosti, 50-lctnici prostovoljnega gasilskega 
društva, so podelili tudi več gasilskih odlikovanj in drugih 
priznanj. Omenimo naj še, da so velesovski gasilci ob tej 
priložnosti kupili tudi 30 novih uniform in drugo opremo. 
V sodelovanju s sosednjimi društvi pa so izvedli tudi uspele 
gasilske vaje. 

Njihovi slovesnosti so prisostvovali vsi predstavniki sosed
njih krajevnih skupnosti in družbenopolitičnih organizacij in 
številni drugi gostje. -an 

20 let gasilskega društva Zalog 
V nedeljo bodo člani prostovoljnega gasilskega društva 

Zalog pri Cerkljah praznovali 20-letnico svojega obstoja. 
V času dvajsetletnega dela so iz stare šole uredili lep gasilski 
dom, kupili motorno brizgalno in drugo opremo, razvili pa so 
tudi že svoj prapor. Vseh članov ima društvo že prek sedem
deset, imajo pa tudi svojo operativno desetino. V času svojega 
delovanja so že večkrat uspešno nastopili pri požarih in dru
gih nesrečah. -an 

Prenovljen 
razstavno-prodajni 

prostor 
v STRAŽIŠČU 

titov trg 5 — stražišče pri kranju 

Najmlajši v taborniških vrstah 
Na zadnjem občnem zboru 

februarja letos so taborniki 
odreda Stražnih ognjev iz 
Kranja sklenili poživiti ta
borniško življenje med naj
mlajšimi. V sklopu te akcije 
So ponovno ustanovili tabor
niško četo Globoke soteske 
na osnovni šoli Stane Žagar. 
Četa je zelo številna, saj šte
je nad 60 pionirk in pionir
jev med sedmim in dvanaj
stim letom starosti, katere 
vodijo njihovi starejši vrst
niki. Seveda j im pri progra
miranju in vodenju akcij po
maga tudi njihova mentorica 
tov. Simunac Ljubinka in 
vodstvo odreda SO. Taborni
ško življenje je na šoli zaž !-
velo že pred leti, vendar je 
pozneje zamrlo. Posebno raz
veseljivo je uspešno sodelo
vanje z vodstvom šole, ki je 
po svoji strani veliko pripo
moglo k oživitvi taborniške 
tradicije. 

Mladi medvedki in čebeli
ce (tako imenujejo najmlaj
še tabornike) so si že prido
bili osnovne veščine iz živ
ljenja v naravi in že pridno 
sodelujejo v taborniških ak
cijah in tekmovanjih. 

Posebno zanimivo bo zanje 
prvo taborjenje na morju, ki 
ga vsako leto pripravi tabor
niški odred Stražnih ognjev 
v Fazani pri Pulju. Taborje
nje je privlačno predvsem 
zato, ker je zelo poceni in 
tako dostopno vsem. Po dru
gi strani pa je to tudi način, 
da se mladim pokaže lepote 
in zanimivosti življenja v na
ravi. Naselje pod platnenimi 
strehami lahko sprejme pri
bližno stodvajset tabornikov 
razdeljenih v vode, k i j ih vo
dijo starejši izkušeni tabor
niki — vodniki. Življenje v 

taboru potoka v duhu tabor
niškega reda in discipline, 
vendar tudi na razvedrilo ni 
pozabljeno. 

Taborjenje se bo začelo 7. 
julija in bo razdeljeno v dve 
izmena po štirinajst dni. 

J . Poglajen 

Stol - simbol planincev 
z Javornika in Koroške Bele 

V nedeljo, 18. junija, je bila na Pristavi v Javorniških rovtih 
slovesna prireditev ob praznovanju 25-letnice planinskega 
društva Javornik — Koroška Bela. Ob tej priložnosti so raz
vili tudi svoj društveni prapor, najbolj delavnim ln priza
devnim članom podelili priznanja ln diplome. Ob svojem jubi
leju Je planinsko društvo Javornik — Koroška Bela prejelo 
tudi posebno priznanje planinske zveze Slovenije. Slovesnosti 
so se udeležili številni aktivni nekdanji ln sedanji člani dru
štva, predstavniki planinskih društev Iz drugih krajev ln 
starosta slovenskih planincev Joža Čop. 

Pred 25. leti so na Javor-
niku in Koroški Beli usta
novili planinsko društvo za
radi ljubezni do gora, vese
lja do planinstva in zaradi 
potrebe po organiziranem 
planinstvu, število članov je 
od nekaj deset članov hitro 
naraščalo na sto in danes 
šteje društvo 1200 članov. S 
takim številom članstva in 
ob taki aktivnosti predstav
lja eno najbolj množičnih in 
delovnih organizacij v kraju. 

V prvih letih se člani dru
štva niso ukvarjali le s pla
ninstvom, temveč tudi z 
gradnjo in obnovo planin
skih postojank in domov ter 
gradnjo planinskih poti. Ob 
vsem pa so vzgajali nove 
člane in jih vzgojili v pogum
ne planince in ljubitelje na
ših gora. 

Tako so obnovili pastirsko 
kočo na Zasipski planini v 
Krmi , kjer imajo danes lepo 
Kovinarsko kočo; lotili so se 
obnove Staničevega doma 
pod Triglavom, ki danes 

urejen in prijazen sprejme 
številne ljubitelje gora; na 
pobudo in s sodelovanjem 
prvoborcev, k i so izbojevali 
eno prvih zmag v visokih go
rah, so obnovili požgano 
Prešernovo kočo na Stolu. 
Tja organizirajo tudi vsako
letni zimski in poletni po
hod, obenem pa je Prešerno
va koča na Stolu tudi vez 
med slovenskimi planinci in 
planinci, k i prihajajo iz so
sednje Avstrije. In končno, 
uredili so dom na Pristavi, 
k i vsako leto sprejme vedno 
več planincev in obiskoval
cev gora ter ljubiteljev na
rave. Tako je 25 let planin
skega društva tudi prazno
vanje četrtstoletnega dela. 

Ob tej priložnosti so si 
planinci izbrali simbol — 
podobo vrh Stola, kot jo vi
di oko z Javornika in Koro
ške Bele. Ob 25-letnici so iz
dali spominski žig s Stolom, 
spominski društveni znak s 
podobo Stola in razvili svoj 
društveni prapor. 

D. Sedej 
f / Q ljubljanska banka 



R a k e t e n a d K r a n j e m 
VZDRŽEVANJE OBJEKTOV ZA PRESKRBOVANJE 

S PITNO VODO 

Da bi znali oceniti, kakšno kakovost pitne vode lahko 
pričakujemo v daljšem obdobju, nam pokaže terenski pregled 
Objekta za preskrbovanje s pitno vodo. Pregledati je treba: 

a) gradbeni skelet rezervoarjev in zajetij glede vzdrževanja 
S posebnim ozirom na možnosti čiščenja in morebitne vire 
Okuževanja oziroma zastrupljevanja, 

b) ožjo okolico rezervoarja oziroma zajetja glede na zava
rovanje pred onesnažitvijo (ograja!) in 

c) obvezno pregledati tudi vzorec vode na zajetju oziroma 
rezervoarju. 

Vzdrževanje je: 
a) dobro, če se vodovodni objekt dvakrat letno čisti in 

klorira, 
b) zadovoljivo, če se čisti in klorira enkrat letno, 
c) neprimerno, če se čisti le takrat, kadar nastanejo 

motnje, 
d) vzdrževanja ni, če vodovodni objekt nikoli ne čistimo. 
Onesnaženje pitne vode lahko pričakujemo, če ožja okolica 

vodovodnega objekta ni ograjena in najdemo odpadke ljudi 
in živali. 

Da je vodovodno omrežje dotrajano, lahko trdimo, če se 
pojavljajo okvare zaradi izrabljenosti. 

Za vsak vodovodni objekt lahko trdimo, da je v redu, 
če s terenskim pregledom in tehničnimi podatki nismo našli 
nepravilnosti. 

V vsakem vzdrževanem objektu za preskrbovanje s pitno 
vodo mora ustrezati zahtevam, ki so bile opisane v članku o 
pregledovanju vzorcev pitne vode. 

mr. vet. P. Tišler 

V Kranju na Titovem trgu nadaljuje Gorenjski muzej arheo
loška raziskovanja staroslovanskega skeletnega grobišča iz 
9.—12. stoletja. Dela financira znanstveni sklad B. Kidriča iz 
Ljubljane in Kulturna skupnost Kranj. Predvideva se, da 
bodo trajala približno dva meseca. Pri izkopavanjih sodelu
jejo študentje arheologije filozofske fakultete v Ljubljani in 
številni strokovni sodelavci. O zanimivih in pomembnih najd
bah bomo javnost še obveščali. (A.V.) — Foto: F. Perdan 

Pri občinskem svetu Ljud
ske tehniko v Kranju so 
6. avgusta lani ustanovili tu
di raketno-astronavtično sek
cijo, ki ima danes 36 članov, 
večinoma dijakov srednjih 
tehničnih šol ter učencev 
osnovnih šol. Ta dejavnost v 
Sloveniji ni nova. Mladina 
številnih slovenskih krajev se 
že ukvarja z raketarstvom, 
najbolj znani in uspešni ra
ket ar j i pa so doma v Celju. 

Kako je nastajala kranjska 
raketna sekcija, pripoveduje 
njen ustanovitelj in vodja 
Edi KOROTAJ. 

»Sam sem se že prej ukvar
jal z raketarstvom, hkrati pa 
sem tudi opazil, da v Kranju 
nisem edini privrženec tega 
konjička. V okolici mesta 
sem namreč naletel na ostan
ke raketnih motorjev. Zato 
sem nekega dne napisal leta
ke in povabil vse, ki jih za
nima raketarstvo, na sesta
nek. Nekaj fantov je prišlo. 
Razložil sem Jim, zakaj smo 
se zbrali, imel pa sem tudi 
nekaj praktičnih predavanj. 
Fantje so bili navdušeni! Raz
mišljal sem, kam naj se 
vključimo. Svetovali so mi, 
naj se oglasim na občinskem 
svetu Ljudske tehnike. Tu so 
našo pobudo z veseljem spre
jeli in tako smo postali po
sebna, samostojna sekcija pri 
občinskem svetu Ljudske teh
nike. Dobili smo tudi prvo 
denarno podporo. S tem de
narjem smo kupovali raket
ne motorčke, medtem ko 
smo plastične rakete izdelo
vali sami.« 

Sekcija jc kmalu organizi
rala prva tekmovanja. Zadnje 
večje tekmovanje je bilo po
svečeno 80. obletnici rojstva 
maršala Tita. Udeležili so se 
ga tudi predstavniki raketnih 
klubov od drugod. Kranjčani 
so pobrali na tem tekmova
nju največ priznanj. Na ta
kih tekmovanjih je odločilno, 
koliko časa je raketa v zra
ku, č im dlje je raketa nad 
zemljo, tem bolje je nagra
jena. 

»Trenutno spuščamo do pol 
metra velike rakete. Motor
ček kupimo, raketo pa izde
lujemo sami, in sicer iz naj
lažjega tropskega lesa balze 
ter papirja šeleshamer. Tako 
raketo potisne motor 400 do 
500 metrov visoko. Napravica 

Tudi v Bistrici 
taborniki 

Za poživitev mladinske de
javnosti v Tržiču je mladin
ski aktiv Bistrica pred krat
kim ustanovil taborniško 
četo na področju Bistrice. 
Pri sprejemu novih taborni
kov so sodelovali tudi tabor
niki iz Tržiča in Križcv. Iz
vedli so tekmovanje v postav
ljanju šotorov in premagova
nju ovir. Ko je zagorel ta
borniški ogenj, so ob njem 
izvedli tudi krajši kulturni 
program. jp 

ima na startu kar precejšnjo 
hitrost. Giblje se od 100 do 
150 metrov na sekundo. Vsaka 
raketa mora biti izdelana po 
načrtih. Imeti mora padalo 
iz plastične folije in se z nje
govo pomočjo nepoškodova
na vrniti na zemljo. Motor
ček pa se lahko uporab} le 
enkrat. Vsaka raketa ima tu
di lansirno lampo ter poseb
no žico, ki določi raketi 
smer. Če Je raketa pravilno 
in natančno grajena in če je 
tudi padalce lepo in vestno 
zloženo, se mora raketa ne
poškodovana vrniti na zem
ljo. Ker sekcija nima svojih 
prostorov, izdelujejo rakete 
člani doma, motorčki pa so 
shranjeni pri meni,« je nada
ljeval Edi Korotaj. 

Letos se bo kranjska ra
ketna sekcija preimenovala v 
društvo. Razen raket b^do 
izdelovali tudi motorje, kar 
je za člane še veliko bolj pri
vlačno. Rakete, ki jih bodo 
izdelale vešče roke ljubiteljev 
tega zanimivega tehničnega 
hobija, bodo večje. Velike bo

do najmanj meter, izdelan^ 
pa bodo iz kovine. Motorji 
bodo močnejši in bodo poi 
tisnili raketo kilometer in 
več visoko. Za izdelovanje ta« 
ko zahtevnih raket bodo po
trebovali kranjski . raketarji 
veliko strokovne literature. 
Dobivajo jo že iz različnih 
strani, razen tega pa izmenju
jejo izkušnje tudi z drugimi 
raketarskimi klubi v Slove
niji in Jugoslaviji. V prihod
nosti nameravajo ustanavlja
ti raketne krožke tudi po 
osnovnih šolah, organizirati 
pa mislijo tudi obrambo 
proti toči. 

Kranjski raketarji so se to
rej resno prijeli dela in že 
dosegli prve uspehe. Ko bodo 
dobili še nove prostore, bo 
delo še uspešnejše. Imeli bo
do svoj prostorček, kjer bodo 
lahko delali in študirali. Do
slej je to opravljal vsak do
ma, dvakrat tedensko pa se 
zberejo pred Prešernovo šolo 
ter skupaj oddidejo na »ra
ketni poligon« pri vrtnariji 
KŽK Kranj. J. Košnjek 

OČISTIMO GORENJSKO 
RUBRIKO UREJAMO S SODELOVANJEM GORENJSKE 

TURISTIČNE ZVEZE 

Begunjčani v akciji 
Turistično društvo Begunje 

na Gorenjskem je ena izmed 
tistih ustanov, ki so se z vso 
resnostjo vključile v aKt;jo 
»Očistimo naše okolje« in 
»Očistimo Gorenjsko«. V za 
četku meseca maja je svojim 
članom, Krajevnim družbeno
političnim organizacijam in 
delovnim kolektivov poslalo 
posebno informacijo z napot
ki, kako nai ravnajo, da bo
do Begunje ir njihova okoli
ca postale privlačnejše za tu
riste. Lastnikom posameznih 
hiš priporoča ureditev fa
sad, oken in vrat, popravilo 
razmajanih plotov, gojitev 
cvetja itd. Posebej poz.va, naj 
občani ne odmetavajo smeti 
kamorkoli, zlasti pa ne ob 
krajevne poti, v struge poto
kov ali celo na sosedovo dvo
rišče. Dokler ne bo določeno 
javno odlagališče — o sled
njem že dolgo razpravljajo — 
je treba odpadke sproti seži-
gati oziroma zasuvati. Turi
stično društvo obenem opo
zarja domačine, da morajo 
bdeti nad ravnanjem motori
ziranih obiskovalcev, ki radi 
odmetavajo navlako skozi 
okna in onesnažujejo travna 
ti pas vzdolž ceste. Proti tak
šnim »modernim vanda'om« 
namerava TD sprožiti posto
pek pri sodniku za prekrške. 

Poglavje zase so tovarne, 
trgovine, gostilne in znsehne 
obrtne delavnice, katerih b1)-
žina jc zaradi prom^tnosti 
običajno neurejena, zatrpana 

z raznovrstno embalažo it i 
vzbuja vtis zanemarjenosti. 
Podoben videz dajejo tudi 
gradbišča. Sestavljavci doku
menta naprošajo lastnike, 
naj zdaj, ko se bliža poletna 
sezona, vsaj nekoliko pospra
vijo zemljišča. 

Etnografsko izredno pri
vlačna zanimivost Gorenjske 
so nedvomno stari kozolci. 
Uporabnikom priporočajo^ 
naj pazijo nanje in naj jih 
skrbno vzdržujejo, še ta me
sec bo komisija strokovnja* 
kov pregledala Begunje iđ 
bližnja naselja ter ugo ovi. 
la, kakšno je stanje in kaj 
bi kazaio spremeniti. Gospod 
darje vzornih domačij čaka
jo lepe nagrade. < 

Nobena skrivnost nI, da so 
Begunje priljubljena izletni
ška točka ljubiteljev narave. 
Ker smo leto 1972 proglasili 
za leto kvalitete, jc nujno 
spregovoriti tudi par besed O 
kvaliteti gostinsko-turistlčnih 
storitev. Zalo pobudniki gi
banja »Očistimo naše okolje« 
poudarjajo, da morajo vašča-
ni, k* oddajajo sobe, zlasti 
pa ošti.-ji, izboljšati kvaliteto 
storitev, razširiti izbor jedi 
in pijač, razobesiti cenike, 
prenoviti lokale, kuhinje, 
shrambe ln sanitarije ter pov
sod namestiti cvetje. Drobne 
pozornosti namreč dost.'krat 
odločilno vplivajo na ločut-
je gostov, k! jim seveda nI 
vseeno, kake preživljajo do
pust hi vikend. 

I. G. 
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Komisija za kadrovska hi socialna vprašanja v tovarni 
obutve 

Peko Tržič 

RAZPISUJE ZA ŠOLSKO LETO 1972/73 NASLEDNJE 
ŠTIPENDIJE: 

2 na ekonomski fakulteti 
1 na fakulteti za strojništvo 
1 na fakulteti za naravoslovje in tehnologijo 

oddelek za kemijsko tehnologijo 
1 na višji šoli za organizacijo dela 
1 na višji tehniški varnostni šoli 

10 na srednji tehniški čevljarski šoli 
2 na srednji tehniški šoli — kemijski oddelek 
2 na ekonomski redni šoli 
2 na upravno administrativni šoli 
2 na dvoletni administrativni šoli 

Kandidati morajo poleg prošnje predložiti: overjen prepis zadnjega šolskega spriče
vala ali potrdilo o opravljenih izpitih z ocenami, izjavo, da drugje ne prejemajo 
štipendije in potrdilo o premoženjskem stanju. 
Prednost prf podeljevanju Štipendij imajo kandidati z boljšimi uspehi in študentje 
višjih letnikov. 

OBENEM OBJAVLJAMO PROSTA UČNA MESTA ZA: 

prešivalko zgornjih delov obutve 10 mest 

prirezovalca zgornjih delov obutve 5 mest 

strojnega ključavničarja 4 mesta 

orodjarja 2 mesti 

kovinostrugarja i mesto 

mizarja i mesto 

obratnega električar ja i mesto 

učenca v grafični šoli za ofset tisk 1 mesto 

Učencem nudimo v času šolanja mesečno nagrado in povračilo prevoznih stroškov. 
Kandidati naj prošnji priložijo: zadnje šolsko spričevalo, izpisek iz rojst:.e matične 
knjige in zdravniško spričevaio. Prošnje sprejema kadrovski oddelek podjetja v roku 
15 dni po objavi. 

Šipad 
PRODAJALNA 
KRANJ 
CESTA JLA i 
(v nebotičniku) 

Cenjene potrošnike obveščamo, da imamo zopet na 
zalogi dnevne sobe Hollvvvood po stari ceni 
razne druge dnevne sobe, sedežne garniture ln ko
sovno pohištvo itd. 

Kredit do 10.000 din odobrimo ta
koj brez porokov. 
Oglejte si bogato izbiro pohištva. 

Konfekcija 
MLADI ROD 
Kranj 
Pot na kolodvor 2 

sprejme v redno delovno razmerje 
za nedoločen čas: 

konfekcijskega tehnika 
trgovskega potnika 
za Slo veni i o 
večje število delavk 
za priučitev za šivilje 

Pogoji: 
pod 1̂  da ima srednjo tehnično tekstilno šolo — 

konteke^sko smer. Zaželena je praksa v 
proizvodnji ali pripravi dela; 

pod 2.: da ima srednjo ekonomsko ali komercialno 
šolo ter 5 let delovnih izkušenj; 

pod 3.: da imajo dokončanih 6 ali 7 razredov osnov
ne šole. 

OD so določeni s pravilnikom o delitvi OD na osno
vi samoupravnih sporazumov. Prevoz na delo v ce
loti povrnemo. Interesenti naj pošljejo pismene po
nudbe na upravo podjetja najkasneje do 3. julija. 

Takoj sprejmemo v delovno razmer
je za nedoločen čas 

snažilko 
za čiščenje pekarne. 

Pogoj: stanovanje v Kranju ali bližnji okolici. 
Osebni dohodek po pravilniku podjetja. 

V juliju in avgustu sprejmemo na 
počitniško prakso 

2 dijakinji 
ekonomske srednje šoie za dela v pisarni in 
več dijakov 
za delo v proizvodnji. 

Zaslužek dober. 

Gostinsko in trgovsko podjetje 

Central Kranj 
sprejme večje število sodelavcev za 
strežbo na izseljenskem pikniku, ki 
bo 4. julija v Škof ji Loki. 
Prijave sprejema splošni sektor podjetja, Kranj, 
Maistrov trg 11/1 do vključno 26. 6. 1972. 
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PRODAM 

Ugodno prodam KRUŠNO 
Veternik Janez, Stra

n j 91, Naklo 
Prodam kombiniran ŠTE

DILNIK (elektrika, drva), 
•^lovšnik, Bled Crtomirjeva 
* 3232 
k Prodam novo SAMOKOL-
«ICO. Sr. Bitnje 47 3240 

Prodam ročni VOZIČEK z 
^mijast imi kolesi za 280 din 
Jg macesnovo DEZO za 120 
*n. Zaplotnik, Golnik 57 

3317 

Izdaja in tiska CP »Go
renjski tisk« Kranj, Ulica 
Moša Pijade — Naslov 
Uredništva ln uprave lista: 
Kranj, Trg revolucije 1 
stavba občinske skupšči
ne. — Tek. račun pri SDK 
v Kranju 515-1-135 — Te
lefoni: redakcija 21-835, 
21-860; uprava lista, ma-
looglasna m naročniška 
»hriba 22-152. — Naročni-
""•»: letna 52, polletna W 
<ttn, cena za eno številko 
50 para. Mali oglasi: be
seda 1 din, naročniki imajo 
10"/o popusta. Neplačanih 
Oglasov ne objavljamo. 

Prodam 80 PUNT. Smled-
niška 20, Kranj 3318 

Poceni prodam KNJIŽNO 
OMARO, KAVČ in MIZO. Zu-
gelj Martin, Cesta kokrške-
ga odreda 11, Kranj 3319 

Prodam kuhinjsko K R E 
DENCO. Križnar, Staneta 
Rozmana 2, Kranj 3320 

Prodam KOSILNICO BCS. 
Sp. Bela 7, Preddvor 3321 

Prodam dobro ohranjen 
kombiniran OTROŠKI VO
ZIČEK. Klcvišar, Krašnova 
14. Kranj 3322 

Prodam dobro ohranjen 
globok OTROŠKI VOZIČEK, 
ŠTEDILNIK na drva in 
ZAJCNIK na 6 oken. Legal, 
Naklo 132 3323 

Prodam MOTOKULTIVA-
TOR »maček«, KOSILNICO 
»maček« in KOLESA 500 X 12. 
Pozirno 4, p. Selca nad Šk. 
Loko 3324 

Poceni prodam skoraj :*o-
vo kombinirano KNJIŽNO 
OMARO. Gorenjcsavska 56, 
Kranj 3325 

Ugodno prodam novo šved
sko PEC »EXONOM« z boj-
lerjcm za centralno kurjavo 
(21.000 do 28.000 KcaJ/b). Dov-
žan Dora, Mojstrana n h., 
telefon 81-562 3341 

Ugodno prodam rabljen 
KAVČ, MIZO in dva STOLA. 
Ogled pri Omanu Valentinu, 
Cesta talcev 55, Kranj 3342 

JO ljubljanska banka 

Nepričakovano jc v 80. letu starosti umrl 

Janez Mežnar 
p. d. Oblak 

Pogreb pokojnika bo v sredo ob 16. uri na pokopa
lišče v Križe. 
Pogrebni sprevod bo ob 16. uri iz Snakovega. 

Žalujoči domači 
Golnik, 19. junija 1972 

KUPIM 

KUPIMO rabljeno, dobro 
ohranjeno točilno m i/o 
(»šank«). Dolžina približno 
2 metra (daljša ne). Ponudbe 
z navedbo cene pošljite na 
naslov: Društvo upokojencev 
— Naklo. 64202 NAKLO. 

Prodam ŠKODO, letnik 
1966 z novim motorjem. 
Ogled v gostilni Bcnedik. 
Stražišče, Kranj 3255 

Prodam avto ZASTAVA 
750, letnik 1965 za 7000 din. 
Ažbe, Frankovo naselje 116, 
Škof ja Loka 3263 

Prodam 5-tonski TOVOR
NI AVTO deutz magirus, 6 
cilindrov, 2 diferenciala. V 
račun vzamem tudi osebni 
avto. Vončina Nande, Sp. Be
la 1, Preddvor 3264 

Prodam FIAT 600, tudi po 
delih. Sp. Brnik 36 3265 

Prodam nov MOTOR javvn 
175 cem šport. Kočcvar Ja
nez, Naklo 169 3266 

Prodam FIAT 750, letnik 
3965. Glinjc 3, Cerklje 3328 

Prodam AVTO ford-pcrfek-
ta, letnik 1960 v nevoznem 
stanju z rezervnimi deli. Na
slov v oglasnem oddelku 

GARAŽO v Kranju dam v 
najem najboljšemu ponudni
ku, ki bi jo kasneje eventual
no tudi odkupil. Ponudbe 
poslati pod »nebotičnik —-
gotovina« 3330 

Prodam osebni avto OPEL, 
letnik 1962 v zelo dobrem 
stanju. Visoko 107, Šenčur 

ZAPOSLITVE 
V A J E N K O C A sprejme ta

koj damsko in moško kro-
jaštvo MALT, Letencc 4, Gol
nik 3278 

Stanovanje in nagrado 
dam UPOKOJENKI za do
poldansko varstvo otroka. 
Naslov v oglasnem oddelku 

3332 
Sprejmem VAJENCA za 

AVTOUCARJA. Ambrož Vin
ko, Luznarjeva ulica 13, 
Kranj 3333 

STANOVANJA 

Iščem SOBO ali STANO
V A N J E z odločbo. Tistemu, 

Po težki in dolgi bolezni nas je za vedno zapustil naš nadvse ljubljeni mož, 
očka, brat, stric in svak 

B « * M M M I t a - _ JTL. M. " _ Y * * • « I I 

Alojz Avtnan 
Pogreb dragega pokojnika bo v sredo, 21. junija, ob 16. uri izpred mrliške 
vežice na kranjsko pokopališče. 

Žalujoči: žena Albina, sin Zdrav-
ko, hčerka Tanja, bratje in se
stre z družinami ter drugo so
rodstvo 

Primskovo, 19. junija 1972 

k i mi pomaga priti do stano
vanja, dam nagrado. Ponud
be poslati pod »takoj« 

, V najem vzamem GARSO
NJERO ali sobo s kopalnico. 
Nagrada oziroma predplačilo 
po dogovoru. Naslov v ogla
snem oddelku 3308 

Zaročenca iščeta SOBO s 
KUHINJO ali večjo sobo v 
Kranju ali okolici. Prestor 
Marinka, Pipanova cesta 20, 
Šenčur 3331 

Kupim starejšo HIŠO ali 
poslopje z nekaj zemlje ali 
gozda. Zaželena sončna le
ga. r> red vsem pa čimvečja 
odn'a'-'—^st od sosedov. Lah-
.*"** >iačam v devizah. Ponud
be poslati pod »narava« 

3272 

POSOJILA 
Iščem 1,000.000 S din po

sojila, vrnem v šestih mese
cih z visokimi obrestmi. Je-
ram Zdravko, Dolenja Do
brava 19, Gorenja vas 3334 

ŽENITVE 
Slep fant, star 28 let, visok 

170 cm, s svojim stanovanjem 
želi spoznati preprosto in po
šteno dekle staro od 19 do 
24 let. Ponudbe poslali pod 
»v dvoje je lepše« 3335 

Vdovec srednjih let želi 
spoznati sebi primemo žen
sko. Naslov v oglasnem od
delku 3336 

Komplet rodovnik Habs-
buržanov v latinščini na vpo
gled. Kranj. Partizanska 9 

3214 
AVTOMEHANICNA DE

LAVNICA Dragan Franjo, 
Kranjska gora ponovno red
no obratuje. Opravlja jo Po
gačnik Jani, Kranjska gora 
87 a. Za obisk cenjenih 
strank se priporočamo 3337 

PRIREDITVE 
G A S I L S K O DRUŠTVO 

Stražišče pri Kranju praznu
je skupaj s K S 70-lctnico in 
priredi v nedeljo, 25. junija, 
veliko VRTNO VESELICO 
pred gasilskim domom na 
Pantah. Igra ansambel VI
ŠKI FANTJE s pevcema. Va
bijo gasilci! 3338 

Ansambel LOJZETA SLA
K A igra v soboto, 24. junija, 
v ZB1LJAH OB JEZERU na 
PRIREDITVI, k i jo prireja 
gostilna »Zarja*. Pričetck bo 
ob 10. uri . Prav tako vam 
nudimo prijetno razvedrilo 
vsako sredo, soboto in ne
deljo. Vljudno vabljeni! 

3339 
GASILSKO DRUŠTVO ZA

LOG — Cerklje priredi ob 
20-letnici obstoja društva 
PROSLAVO z VRTNO VE
SELICO. Prireditev bo v ne
deljo, 25. junija, v prostorih 
iole ob vsakem vremenu. 
Vabljeni! 3340 

Kranj CENTER 
2L junija amer.-ital. barv. 

film DJANGO N E POZNA 
MILOSTI ob 16., 18. in 20. uri 

22. junija amer.-ital. barv. 
film DJANGO N E POZNA 
MILOSTI ob 16. in 18. uri 

23. junija nem. barv. film 
HOTEL Z RDEČO SVETIL
KO ob 16., 18. in 20. uri 

Kranj STORZIC 
21 junija franc. barv. film 

V E L I K A ZMEDA V PARIZU 
ob 16., 18. in 20. uri 

22. junija amer. film ZAD
NJI IZ P L E M E N A APAČE V 
ob 16., 18. in 20. uri 

23. junija amer.-ital. barv. 
film DJANGO N E POZNA 
MILOSTI ob 16., 18. in 20. uri 

Kamnik DOM 
21. junija amer. barv. film 

ZADNJI NABOJ ob 18. in 20. 
uri 

23. junija premiera angl.-
nem. barv. filma ČAROVNI
CE IZ HUDIČEVEGA GOZ
DA ob 20. uri 

Radovljica 
21. junija amer. barv. film 

TUDI KONJE STRELJAJO, 
MAR NE ob 20. uri 

22 junija amer. film STO 
MUK STANA IN OLIA ob 
20. uri 

23. junija ital. barv. film 
SOVRAŽI SVOJEGA BLIŽ
NJEGA ob 20. uri 

Škofja Loka SORA 
21. junija i t al.-špan. barv. 

film NOČ NASILJA V TOM 13-
STONU ob 18. in 20. uri 

22. junija franc. ban', film 
UMRETI OD LJUBEZNI ob 
20. uri 

23. junija amer. barv. l i lm 
PUSTOLOVŠČINE ALI B A B E 
ob 16. n 20. uri 

Železniki OBZORJE 
21. junija amer. barv. film 

PUSTOLOVŠČINE ALI B A B E 
ob 20. uri 

23. junija franc. barv. film 
UMRETI OD LJUBEZNI ob 
20. uri 

Jesenice RADIO 
21. junija danski barv. film 

MAZURKA V POSTELJI 
22. junija franc. barv. film 

NEZNANI JUNAKI 
23. junija franc. barv. film 

NEZNANI JUNAKI 
Jesenice PLAVŽ 
21. junija amer. ban', film 

B I L L Y KID 
22. junija amer. barv. film 

B I L L Y K I D 
23. junija angl.-franc. barv. 

CS film ORLI NAD LONDO
NOM 

Kranjska gora 
22. junija angl.-franc. barv. 

CS film ORLI NAD LONDO
NOM 

Javornik DELAVSKI DOM 
21. junija danski barv. film 

MAZURKA V POSTELJI 



nesreče Kdo napada ženske 
AVTOMOBIL V VPREGO 

Na cesti drugega reda v bližini Šenčurja se je v petek, 
16. junija, ob 18.30 pripetila prometna nezgoda. Jernej Pilar 
Iz Šenčurja je vodil konjsko vprego po poljski poti. Ko je 
pripeljal do prednostne ceste, se ni prepričal, če je prosta. 
Tedaj je pripeljala v osebnem avtomobilu voznica Marjana 
Vidmar iz Ljubljane in trčila v vprežni voz. Voznik vprege 
in sopotnica Milka Piler sta pri tem padla z voza in se lažje 
ranila, lažje je bila tudi ranjena voznica in sopotnik. Škode 
je za 11.000 din. 

TRČIL V AVTOMOBIL 
V križišču Ljubljanske in Koroške ceste v Kranju je v 

nedeljo, 18. junija, Marjan Lavrič iz Ljubljane vozil proti 
Bledu. V križišču pa mu je z leve strani nenadoma pripeljal 
kolesar Andrej Šimenko lz Kranja ln trčil v avtomobil. V ne
sreči je bil šimenko ranjen ln so ga prepeljali v ljubljansko 
bolnišnico. 

NEPRIMERNA HITROST 
Na cesti četrtega reda med vasmi Krnica in Radovna pri 

Bledu je v nedeljo, 18. junija, voznik avtomobila Dušan Sa-
jovic vozil z neprimerno hitrostjo po sredini ceste. V ovinku 
mu je iz nasprotne smeri pripeljala v osebnem avtomobilu 
voznica Antonija Markelj iz Podhoma. Pred srečanjem je Sa-
jovic zaviral, vendar pa je na makadamski cesti njegov avto
mobil zaneslo v avtomobil voznice Markeljnove. V nesreči je 
bila ranjena voznica Markeljnova, škode na vozilih pa je za 
12.000 din. 

ZADEL PEŠCA 
Na cesti drugega reda med Kranjsko goro in Vršičem je 

v nedeljo, 18. junija, popoldne voznik osebnega avtomobila 
Bogomir Krivec iz Kranjske gore ob prehitevanju zadel pešca 
Rahmana Hadžiča, ki je hodil po desni strani ceste. Ranjenega 
pešca so prepeljali v jeseniško bolnišnico. 

NEZGODA OTROK 
Na cesti drugega reda med Cerkljami in žičnico Krvavec 

sta v nedeljo, 18. junija, nekaj pred sedmo uro zvečer stekla 
nenadoma čez cesto Jože Ločniškar in Jože Dobrun, oba stara 
pet let, in se pri tem zaletela v levi bok osebnega avtomobila, 
k i ga je vozil Sašo Staroverski iz Kranja. V nesreči je bil Jože 
Ločniškar huje ranjen in so ga prepeljali v ljubljansko bol
nišnico. 

NEZGODA MOTORISTA 
Na cesti drugega reda na Zg. Jezerskem Je v nedeljo, 18. 

junija, popoldne vozil motorno kolo brez vozniškega izpita 
Jože Dolinšek iz Zg. Jezerskega. V bližini hiše št. 139 ga je v 
ovinku zaneslo v levo, pri tem pa je trčil v osebni avtomobil 
nemške registracije, ki ga Je vozil Binner Bruckner. Od tu 
je motorista vrglo še v avtomobil nemške registracije, ki je 
vozil za prvim, nakar pa Je padel po cesti. Ranjenega Dolinska 
so prepeljali v ljubljansko bolnišnico, škode na vozilih pa je 
za 3000 din. L. M. 

14 let za grabež 
Okrožno sodišče v Kranju je v ponedeljek Izreklo sodbo 

Justini Demšar, stari 42 let, iz Zminca pri škofji Loki. Dem-
šarjeva je bila zaposlena v Jelovici v Škot ji Loki kot blagaj-
ničarka in referent za obračun nadomestil osebnega dohodka. 
Od januarja 1964 pa do marca 1972 Je sestavljala krive sezna
me izplačanih nadomestil osebnega dohodka zavarovancem, ki 
so bili v bolniškem staležu več kot 30 dni. V te sezname je aH 
vpisovala imena delavcev in zneske zanje izplačanih nadome
stil, čeprav sploh niso bili v bolniškem staležu, ali pa je vpi
sovala višje zneske nadomestil od tistih, do katerih so bili 
delavci upravičeni. Kopijo krivega seznama je predložila v iz
plačilo skupnosti zdravstvenega zavarovanja Kranj, podruž
nica Škof ja Loka. Na ta način je oškodovala skupnost zdrav
stvenega zavarovanja Kranj za 414.69639 din. 

Sodišče je za kaznivo dejanje grabeža ln uničenja uradne 
listine izreklo visoko kazen 14 let strogega zapora in zaplem
bo premoženja. Po prestani kazni pa obtoženka ne bo smela 
10 let opravljati poklica blagajniiarke ali delavke v delovni 
organizaciji na delu, s katerim Je zvezano razpolaganje l 
družbenim p I emoženjem. L. M. 

Potem ko sta obe dekleti 
približno enako opisali mo
škega, ki ju je napadel, so 
kriminalisti kranjske UJV 
vedeli, da gre za istega mo
škega. 

»Prvikrat je neznanec, star 
okoli trideset let in visoke 
postave, napadel petnajstlet
no dekle konec maja,« pripo-
vedujc kriminalist Franc Kra-
marič. Zgodilo se je na po
ljih v bližini Šenčurja, okoli 
šeste ure zvečer. Dekle je na 
travniku grabilo seno. Moški 
se ji je približal od gozda in 
jo vprašal, kje bi lahko ku
pil les in pa seno. Dekle ga 
je napotilo k ljudem, ki so 
nekoliko oddaljeni delali na 
njivi. Moški se je za trenutek 
odstranil, vendar samo toli
ko, da je ocenil, kako daleč 
so ljudje. Nato se je dekletu 
spet približal, tokrat od za
daj. Zagrabil jo je za usta 
in odvlekel v bližnjo pšenico, 
kjer ji jc hotel storiti silo. 
Na srečo je nenavadno obna
šanje moškega, ki je oprezal 
ob robu gozda, že prej opa
zovala soseda. Potem ko nI 
več na travniku opazila de
kleta, se ji je stvar zazdela 
sumljiva. Oborožena z moti-
ko je napadalca z otepajočlm 
se dekletom našla v pšenici 
in ga prepodila. Prestrašeno 
dekle je povedalo, da jo je 
moški davil in ji grozil, da 
jo bo ubil, če se ne sleče. 

šele potem, ko Je moški 
drugič napadel, to je bilo 
15. junija letos, je za ta de
janja zvedela uprava Javne 
varnosti. Tudi tokrat se je 
moški pripeljal po cesti Šen
čur—Trata. Ko je opazil na 
njivi mlado dekle, se ji je 
spet približal z izgovorom, da 
povprašuje po senu in lesu. 
Napadenemu dekletu se je 
nato ponovno približal od za-

Smučanje 
na vodi 

V soboto in nedeljo je bilo 
na Zbiljskem jezeru v orga-
zaciji Kluba za vodno smu
čanje Olimpija iz Ljubljane 
prvo letošnje tekmovanje za 
pokal Zbilje 72. Nastopilo je 
15 tekmovalcev Olimpije in 
Chromosa iz Zagreba. Zal se 
zaradi nastopa na »lesariadi« 
tekmovanja niso udeležili 
tekmovalci begunjskega Ela
na. Prvi tekmovalni dan je 
oviral dež, medtem ko se je 
v nedeljo v lepem sončnem 
vremonu zbralo na obali Zbil j 
skega jezera nad tisoč gledal
cev, ki so bili zadovoljni z 
nastopom vodnih smučarjev. 
Posebna pozornost je veljala 
skokom, kjer je Blaž Gornik 
dosegel dolžino 25 metrov in 
tudi sicer je bil najboljši 
tekmovalec, saj je osvojili 
vsa štiri prva mesta. 

daj, vendar se ji je posrečilo, 
da je med bojem z nasilne
žem parkrat zakričala. Ker 
so bili na bližnjih poljih 
ljudje, se je napadalec pre
mislil in zbežal. 

»Čeprav bi morda kdo re
kel, da se pravzaprav ni še 
ničesar zgodilo, saj je napa
dalec ostal le pri poskusu 
dejanja, se nam vendarle zdi, 
da je moški zelo nevaren. Ce 
sta dekleti verno opisali nje
govo vedenje, njegovo davlje
nje in podobno, ni izključe
no, da bi se lahko naslednje 
tako dejanjem končalo bolj 
tragično,« sodi o tem dejanju 
kriminalist Franc Kramarič. 
Neznanec uporablja kolo, 
vsaj dvakrat se je pripeljal 

na njem, kot sta povedali de
kleti. Je precej visok, srednja 
razvit, star okoli 30 let, čnu* 
malo kodrastih pristriženih 
las, ter temnega, zagorelega 
obraza. Dva zoba verjetne 
podočnika nekoliko izstopata. 
Govori gorenjsko narečje* 
Ob zadnjem poskusu posil
stva je nosil sive črtaste hla
če, tenak siv pulover z Izre
zom in karirasto srajco. 

Uprava javne varnosti f 
Kranju prosi občane, naj J* 
pomagajo pri Iskanju ne
znanca, ki se izživlja na ne
naraven način. Informacij« 
sporočite na upravo Javne 
varnosti v Kranju ali naJbU** 
ni postaji milice. 

/ O ljubljanska banka 
Smučanje 

Zmaga za Železno Kaplo 
Na smučiščih nad Češko 

kočo je bil tradicionalni 
dvoboj smučarjev Železne 
Kaple iz Avstrije in smučar
skega društva Jezersko v po
častitev krajevnega praznika. 
Zmagala je ekipa iz Železne 
Kaple. 

Rezultati — pionirke: 1. 
Bregar (Jezersko), 2. Kokalj 
(Ž. Kapla), 3. Karničar (Je
zersko); pionirji: 1. Mory (Z. 
Kapla); mladinke: 1. Logar 

(Z. Kapla); mladinci: 1. U 
Karničar (Jezersko), 2. Lam* 
pret (Z. Kapla), 3. Marktf 
(Jezersko); članice: 1. Dobrun 
(Jezersko), člani: 1. Pastei* 
(Ž. Kapla), 2. I. Karničar (•*** 
zersko), 3. Klaura (Z. Kapla); 
ekipe: 1. železna KaP , a 

(Mory, Pasterk, Lamp***' 
Klaura) 231,1, 2. jezer*k° 
(L. Karničar, I. Karničar* 
Markič, Košir) 234,8. 

M. BajžeU 

Sindikalno prvenstvo 
v kegljanju 

Konec maja in v začetku 
junija je bilo na Bledu ob
činsko sindikalno prvenstvo 
v kegljanju. Zaradi številnih 
prijavljenih ekip iz sindikal
nih organizacij v občini je 
trajalo kar 14 dni. Tekmova
lo je 74 tričlanskih ekip (od 
tega 9 ženskih). 

Pri članih je prvo mesto 
zasedla prva ekipa Elana, 
druga je bila prva ekipa 
skupščine občine, tretja prva 
ekipa Iskre Otoče, četrta 
Transport Radovljica in peta 
prva ekipa Elmonta (Elektro-
montaža Bled). Med članica
mi je bila prva ekipa Iskre 
Lipnice, druga Elana, tretja 

Iskra Otoče (II. ekipa), četr
ta Alniira Radovljica (I) & 
peta Iskra Otoče (I). 

Med posamezniki je b* 
najboljši Janez Čeme 
kegljev) — Elmont Bled, * 
Janez Udir (420) — Iskf» 
Otoče in 3. Zdenko Pavštf 
(411) - Viator Bled. Pri žen
skah je bila najboljša Zal* 
Kržišnik (418) — Iskra Lipo** 
ca, 2. Majda Dobida (359) f 
Elan Begunje in 3. Majd* 
Vovk (326) - Almira Radov
ljica. 

Najboljše ekipe so dobil* 
spominske pokale, posamez
niki medalje, vsi tekmoval^ 
pa športne značke. A.** 

Alpinistični tabor v Tamarju 
V petek, 16. junija, se je v dolini Tamar začel prvi letoŠnJ^ 

republiški plezalno alpinistični tabor, k i bo trajal do 25. jun** 
ja. Za tabor se je prijavilo precej slovenskih alpinistov iz Četi* 
Ljubljane, Tržiča, Radovljice, Maribora, z Jesenic in drugjjj 
krajev. Mlade plezalce bo vodil po naših najvišjih vrhovih »• 
strmih stenah plezalec in alpinist Uroš Zupančič. 

Od 30. julija do 6. avgusta pa bo v Vratih začetniški 
žalno alpinistični tečaj, ki ga pripravlja komisija za a lp in iz^ 
v sodelovanju z mladinsko komisijo pri planinski zvezi Slov* jI) 
nije. Tečaja se bodo udeležili pripravniki alpinističnih odsek0* jy 
in mladinski vodniki. 

D. S. 



*lade košarkarice iz Zirov. — Foto; J. Govekar 

Pogovor tedna 

0. Erznožnik: 
Popolnoma nova ekipa 

V četrtek se bo na Ohridu v Makedoniji začelo letoš
nje državno prvenstvo v košarki za pionirke. Na šam-
P'onatu bodo poskušale državni naslov obraniti dekleta 
1 2 Zirov. 

»Skrbno smo se pripravljali,« pravi trener štirikrat
en republiških in lani državnih prvakinj v košarki za 
j^onirke Darij Erznožnik. »Treninge, tri do štirikrat 
žensko, je obiskovalo po osemnajst deklet. Samo dve 

ostali Iz lanskoletne ekipe državnih prvakinj. Tako 
°iio na prvenstvu ena najmlajših reprezentanc. To je 

^njava generacij. Prihodnje leto bomo pa prav gotovo 
'fct imeli ekipo, ki bi bila sposobna osvojiti državni 
?*S1QV. Mislim, da bo ekipa še precej kvalitetnejša od 
jtoske. Kaj lahko rečem c dekletih? Nič drugega kot to, 

so požrtvovalne, marljive, disciplinirane, navajene 
J* kolektivno igro. Prav s skromnostjo in pridnostjo se 

tudi v skromnih razmerah lahko veliko doseže. Na 
pfenstvu bomo edina ekipa, k i še nima telovadnice. 
^ \ . nekaj. Zahvaliti se moramo tovarni obutve Alpina, 
i J je prispevala denarna sredstva za nastop na prven-
Si skoraj v ce!oti. Stroške za vožnjo pa bo pokrila 
^arkarska zveza Slovenije.« 
j Milena Gantar, Majda Bogataj, Tatjana Dcrmota, 
vj"Ui Ušeničnik, Nuška Krolnik, Vida Mlinar, Malči 
jeglič, Majda Podobnik, Jelka Gantar, Simona Loštrk, 
i°jca Kolčne in Nada Kavčič se bodo v prihodnjih 
i ^ h prav gotovo pošteno borile in poskušale ohraniti 
L^i osvojeni naslov državnih prvakinj. Ta naloga pa ne osvoj 
) 0 lahka. 

doga pa 
J. Govekar 

/ O ljubljanska banka 

Dobri obeti za 
tržiški nogomet 

V petek, 16. junija, je bil 
v Tržiču izredni občni zbor 
nogometnega kluba. Ker 
upravni odbor, izvoljen na 
marčnem rednem občnem 
zboru, ni izpolnil pričako
vanj, so v petek izvolili no
vega. Za tajnika ±J izbrali 
Draga Kodra, predsednika pa 
bodo izbrali na prvi seji no
vega upravnega odbora. Na 
občnem zboru so obravnavali 
tudi problem finančnih sred
stev. Blagajna kluba se je 
namreč spraznila. Položaj se 
je zboljšal, in to predvsem 
na račun varčevanja in do
brega gospodarjenja. Prav 
tako še ni rešeno vprašan ie 
trenerja. Tržičani računajo, 
da jih bo v prihodnji sesanj 
spet vodil Milan Krašovec iz 
Kranja, ki je pred časom že 
treniral tržiške nogometaše. 

-jk 

Košarka 

Presenečenje 
v Stražišču 

V okviru tekmovanja II. 
slovenske košarkarske lige 
so igralci kranjske Sove na 
domačem igrišču premagali 
vodečo ekipo v II. ligi Salo
nit iz Anhoveoa. Gostje so 
vodili praktično skozi vso 
igro. V 15. minuti 2. polčasa 
so imeli prednost 10 točk. 
Toda borbeni domačini so že 
3 minute zatem izenačili, nato 
pa poved I i in na koncu zma
gali s 87:68 (38:43). Pri doma
čih sta dobro igrala Torkar 
in Lasič. S to zmago se bodo 
Kranjčani na lestvici povzpe
li nekoliko višje. 

Za ekipo Save so igrali: 
Omahen 4, Hlebec 1, Kern 5, 
Čehovin 8, Ažman 14, Lasič 
20, Torkar 35. J. Ažman 

OD NEDELJE DO NE 
NOGOMET — Nogometaši kranjskega Triglava so si 

z nedeljsko zmago proti novogoriškim Vozilom po eno
letnem premoru spet prislužili vstop v družbo najbolj
ših slovenskih enajsteric. Tako bomo v prihodnji sezo
ni, to je jeseni, v Kranju spet gledali kvaliteten 
nogomet. V gorenjskem derbiju sta na Jesenicah od
igrali zadnje kolo moštvi Jesenic in L T H . Po prednosti 
domačega igrišča so zmagali domačini. 

Rezultati: Triglav : Vozila 2:0 (1:0), Jesenice : L T H 
2:0 (0:0). 

ODBOJKA — Odbojkarji Kamnika so kljub porazu 
s Savo postali letošnji republiški prvaki in s tem dobili 
pravico, da v prihodnje nastopajo v II. ZOL. Jeseniča
ni so gladko izgubili z Metalcem (Sisak) in pristali na 
osmem mestu. Jeseniški Kovinar je doma gostil igralce 
Izole, toda kljub domačemu igrišču so morali priznati 
premoč gostom. 

Rezultati: Kamnik : Sava 3:2, Kovinar : Izola 1:3, 
Metalec : Jesenice 3:0. 

KOŠARKA — Kranjski Triglav nada'j uje z zmagami. 
V gosteh je namreč v sobotnem kolu premagal škofje
loškega Kroja. Jeseničani, ki so se tokrat predstavili 
pred domačim občinstvom, so pod novo taktirko trener
ja Benedičiča tesno izgubili z vodilno Ilirijo. V ženski 
ligi so bile Jeseničanke proste, medtem ko so Ločanke 
gostovale v Ljubljani. Srečanje so izgubile z visokim 
rezultatom. 

Rezultati — moški: Jesenice : Ilirija 72:80 (30:50), 
Kroj : Triglav 71:87 (27:41); ženske: Olimpija : Kroj 
77:38 (40:23). 

Pari prihodnjega kola — moški: Ilirija : Kroj, Trno
vo : Jesenice, Triglav : Celje; ženske: Ilirija : Jesenice, 
Kroj : Slovan. 

KEGLJANJE — Na dvodnevnem tekmovanju za naj
višji kegljaški naslov SFRJ je kranjski Triglav kljub 
slabi igri nekaterih igralcev zasedel drugo mesto. V 
Splitu jih je premagal domači Poštar. Kranjčani, ki so 
to pot nastopili z najboljšimi močmi, so razočarali, 
posebno pa reprezentant Turk, ki mu nI uspelo, da na 
Gripah v dveh nastopih podre nad 900 kegljev. Še naj
boljši je bil Ambrožič, razočarala pa sta tudi rekonva
lescent Česen in ing. Prijon. 

Rezultati: 1. Poštar (Split) 10553, 2. Triglav 10504 
(Vehovec 879, 840, Česen 886, 889, Ambrožič 901, 903, 
Turk 890, 878, ing. Prijon 860, 846, Jereb 883, 849), 3. Kon
struktor (Maribor) 10437. -dh 

V soke uvrstitve gorenjskih strel
cev na republiškem prvenstvu 
Gorenjski strelci so na re

publiškem prvenstvu v stre
ljanju z M K puško dosegli 
nekaj dobrih rezultatov tako 
v konkurenci posameznikov 
kot v ekipni konkurenci. To 

.°8ometaši kranjskega Triglava — stojijo od leve proti desni: Bucalo, Beton, Satler, Kitic, Avdld, šprajcar, Ibrašimovič, tre-
(* Vukotlč, tehnični vodja T. Lipej, Pupovac, čepijo: Golič, Zumer, Z. Lipej, Verbič, Jančič, Flander, Brezar — je po nedeljski 
y^8l na domačem terenu proti Vozilom po enoletnem premo ru uspelo, da so se ponovno uvrstili med najboljše enajstorice 
Sloveniji. — Foto: M . živulović 

velja predvsem za Jeseničana 
Vero in Janeza Otrina ter za 
ekipo SD Iskra. Le-ta je v 
sestavi Frelih, Černe, Malo
vrh in Rozman v konkurenci 
članov dosegla enega svojih 
največjih uspehov z osvojit
vijo odličnega tretjega me
sta. Žal je na prvenstvu na
stopilo zelo malo tekmovalk 
v mladinski in članski konku
renci, saj jc bila Otrinova 
edina predstavnica Gorenj
ske. 

Rezultati: člani — ekipno: 
1. Olimpija — Ljubljana 2004 
krogov, 3. Iskra 1892, 5. »Sta
ne Kovačič« 1766 krogov; po
samezno: 1. Mikolič (Ljublja
na) 520, 5. Otrin (Jesenice) 
500, 7. Frelih 493, 11. Ccrne 
(oba Iskra) 488, 12. Lombar 
487, 14. Naglic (oba »Stane 
Kovačič«) 484, 23. Malovrh 
460, 29. Rozman (oba Iskra) 
451, 39. Jekovec (»A. Kostja«) 
432, 41. Zmitek (»T. Nadi-
žar«) 425; članice — posamez
no: 1. Jeglič (Ljubljana) 503, 
2. Otrin (Jesenice) 474; mla
dinci — ekipno: 1. K r i m 
Ljubljana 1367, 8. »Slavec Ivo-
Jokl« 1162; posamezno: 1. Re-
šetar (Hrastnik) 493, 15. šiler 
(»S. Ivo-JokU) 419. 

B. Malovrh 



1 + 3 
niško društvo ne more 
zaživeti, saj igralci nima 
jo kje vaditi in ne nasto
pati. V domu bo tudi 

Dolgoročni razvoj Gorenjske 

Ko so pred nekaj leti 
zgradili na Cešnjici r.ovo 
kino dvorano, se je kul
turno središče mesta pre
maknilo v ta del Železni
kov. Stari kulturni dom 
je ostal zapuščen in po
treben temeljite obnove. 
Toda občani ga niso pu
stili vnemar. Sklenili so, 
da prostore obnove. 

Niko Sedej, socialni de
lavec: »V Železnikih je že 
dalj časa čutiti kulturno 
mrtvilo. Le kino dvorano 
imamo, za druge dejavno
sti pa ni prostora. Zato 
»e je krajevna skupnost 
adločila, da je treba stari 
kulturni dom na vsak n? 
čin obnoviti. Načrte že 
imamo in po predračunu 
bodo dela veljala okrog 
1,100.000 dinarjev. Krajev
na skupnost bo zbrala 
600.000 dinarjev, 300.000 

dinarjev bodo prispevali 
delovni kolektivi iz Želez
nikov, in sicer smo razde
li l i prispevek po številu 
zaposlenih, ostalo pa bo 
dala kulturna skupnost 
in skupščina občine škofi
ja Loka. Dom smo že za
čeli obnavljati in Če ne 
bo zastojev, bo otvoritev 
prihodnje leto za dan re
publike. Pri delu največ 
pomagajo upokojenci.« 

Rezka Vrhunc, delavka: 
»Kulturni dom nujno po
trebujemo, zato ni škoda 
denarja, ki ga bomo pri
spevali. V Železnikih 
namreč nimamo prostora 
za kulturne prireditve, 
plese in proslave. Prav 
tako tudi kulturno-umet-

mladinski klub, k i je 
pred časom že bil v Že
leznikih, a so prostore 
predelali v gostilno. Mno
gi občani pa bodo vesali 
tudi knjižnice in čitalni
ce.« 

Vinko Šuštar, upokoje 
nec: »Pri obnavljanju do
ma največ pomagamo 
upokojenci. Res, da ima
mo največ časa, a bi bili 
zelo veseli, če bi prisko
čili na pomoč tudi mla
dinci. Saj bodo prav oni 
imeli največ od preure
ditve doma. Dobili bodo 
svoj klub, uporabljali pa 
bodo lahko tudi vse dru
ge prostore. 

Spomladi smo v domu 
zabetonirali tla in položi
l i cevi za centralno kurja
vo. Prihodnji teden pa za
čnemo pripravljati grad

njo prizidka^ v katerem 
bo pevska soba, sejna 
dvorana, kuhinja, sanita
rije in kotlovnica za cen
tralno kurjavo.« 

L. Bogataj 

S Studijo o gibanjih te
meljnih makroekonomskih 
področij v preteklem obdob
ju in o dinamiki razvoja do 
1985. leta se je Gorenjska 
končno dokopala do po
membnih osnovnih podatkov, 
na podlagi katerih se bo v 
sorazmerno kratkem času 
treba odločiti, kako in kje 
nadaljevati v prihodnje. Kot 
rečeno, je ta študija gotova, 
izdelal pa jo je s sodelova
njem gorenjskih občin Insti
tut za ekonomska raziskova
nja v Ljubljani. Dobršen del 
težkega ln zahtevnega ter na
tančnega dela je torej kon
čan. 

Jutri bo na podlagi študije 
na Bledu celodnevno posveto
vanje, ki ga je pripravil svet 
gorenjskih občin. To bo prva 
večja in tudi strokovna raz
prava o zbranih ugotovitvah 
in predvidevanjih za prihod
njih 15 let. Iz vsake občine 
se bo zbralo okrog 20 vodil
nih strokovnih delavcev za 
posamezna področja. Razen 
tega bodo na posvetovanju 
vsi člani sveta gorenjskih ob
čin, gorenjski poslanci, pred
stavniki samoupravnih skup
nosti in drugi. Vseh bo okrog 
180 in osnovni namen posve
tovanja bo: povedati mnenje 
in predloge na zbrane ugoto
vitve in predvidevanja. Po 
vsej verjetnosti že zdaj lahko 
zapišemo, da bodo na jutriš
njem posvetu potrdili seda
nje ugotovitve ln osnovne 
značilnosti predvidevanj za 
prihodnje. In tako lahko že 
jeseni letos pričakujemo raz
pravo in sprejem dokončnega 
dokumenta o dolgoročnem 
razvoju Gorenjske. Ta doku
ment naj bi po širši razpravi 

sprejel in potrdil svet go
renjskih občin. 

Zbrano gradivo je zelo ob
sežno in bo terjalo tudi po
globljeno razpravo. Za zdaj 
bi lahko rekli, da Je odloči
tev sveta gorenjskih občin 
za takšno jutrišnje posveto
vanje pravilna in zato lahko 
pričakujemo razpravo, ki bo 
v osnovi pripomogla, da Go
renjska dobi čimbolj stvaren 
in hkrati kvaliteten program 
za nadaljnjih 15 let. 

Sicer pa se je že lanska od
ločitev vseh gorenjskih občin 
za Izdelavo dolgoročnega raz
voja koncepta izkazala za ze
lo pravilno. Ne le zaradi že 
izdelanega razvojnega kon
cepta celotne Slovenije, ki 
narekuje tudi izdelavo regio
nalnih konceptov, marveč 
predvsem zaradi hitrega eko
nomskega in socialnega raz
voja, ki smo mu danes priča 
povsod. Pa še nekaj potrju

je pravilnost lanske odloČit' 
ve. študija je pokazala, d* 
Gorenjska od 1965. leta 
prej nenehno nazaduje. Gle-
de stopnje razvitosti Je trs* 
nutno Gorenjska še nad slo* 
venskim poprečjem, gled« 
rezultatov, ki Jih dosega, Pa 

Je že pod poprečjem. Zanl* 
miva Je ugotovitev, da dane) 
60 odstotkov družbenega pr°* 
izvoda Gorenjske daje indu
strija. Dobršen del te Indu
strije pa ima tako imenova
no nizko stopnjo tehnološke
ga vzpona oziroma tehnološki 
razvoja nazaduje. To pa P°* 
meni čimprejšnjo preusmeri
tev in razvoj tako imenova
nih terciarnih dejavnosti, si
cer bo Gorenjska v prihod
njih letih še bolj nazadovala« 

Za sedanje razprave o 
goročnem razvoju GorenJsM 
bi torej lahko rekli, da so ko* 
naročene pet minut p r c d 

dvanajsto. A. Žalar 

Gorenjske kulturne 
skupnosti ustanovile 
svoj regionalni organ 

Na zadnjem regionalnem 
posvetu sedmih gorenjskih 
kulturnih skupnosti v Dom
žalah so po poprejšnjem so
glasju v vseh občinah spreje
li sklep o ustanovitvi sveta 
gorenjskih kulturnih skupno
sti. Svet bo posvetovalni 
organ, ki bo v bodoče uskla
jeval stališča kulturnih skup
nosti in jih enotno zasto
pal pred republiško skup
nostjo ter drugimi organi in 

institucijami s področja kul

ture na Gorenjskem. Za 
Janje posebnih nalog skupne
ga pomena bo svet lahko 
imenoval delovne komisij6' 
ki bodo pripravljale t u d i 

predloge skupnih program«^' 
Za predsednika sveta s 0 

soglasno izvolili dr. 'Stlplov* 
ška, predsednika kulturn« 
skupnosti Domžale. Predsed
nika bodo volili vsako leto tf 

druge občine. JR 

NUDIMO VAM 

• vrata vseh vrst 

• obloge iz masivnega lesa 

• opazne plošče za gradbeništvo 

IIP DI6Q • iso-span lesobetonski zidaki 

TRGOVINA JE ODPRTA: OB TORKIH DO 18. URE, OB 

SOBOTAH DO 12. URE, OSTALE DNEVE PA DO 14. URE. 

| Naš naslov: 
^ ^ G O V i N / ^ i p J i l e d f ^ int. 9 




